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Vsi načelno za turizem, a v praksi 
se zatika

Turizem brez dvoma sodi med najbolj perspek-
tivne gospodarske panoge v globalnem merilu, se-
veda pa morajo biti za njegov razvoj vzpostavljeni 
pogoji, zato te priložnosti ni mogoče obravnava-
ti enako v vseh državah oziroma vseh regijah po 
svetu. V Sloveniji pravzaprav ni nikogar, ki bi imel 
načelne pomisleke glede turizma kot ene od naših 
prihodnjih razvojnih usmeritev, celo Umanotera, ki 
se zavzema za trajnostni razvoj v obliki dinamične-
ga ravnovesja med človekom in naravo, je turizem 
prepoznala kot primerno področje za ustvarjanje 
novih delovnih mest, seveda pod pogojem, da bi 
šlo za trajnostni turizem, ki bi omogočal zelena de-
lovna mesta.

Potencial v Sloveniji za nova delovna mesta je 
po lastni metodologiji in z upoštevanjem informa-
cij neposredno iz podjetij izračunala tudi Gospo-
darska zbornica Slovenije (GZS). Po njihovi oceni 
bi lahko do leta 2020 odprli 118 tisoč novih delov-
nih mest, od tega deset tisoč v turizmu. Pogoj za to 
je sto milijonov evrov novih investicij v panogi.

Po mnenju GZS je treba za rast turizma okrepi-
ti promocijo, vzpostaviti nove letalske povezave, 
urediti vizumski režim in izboljšati organizacijo po-
tniškega prometa. Kot vire za omenjene investici-
je bi lahko uporabili sorazmeren del turistične ta-
kse, prihodke od koncesij na igre na srečo, lahko 
pa bi uvedli tudi poseben turistični prispevek za naj-
pomembnejša turistična območja. Osrednji cilj bi 
moral biti pripeljati v Slovenijo turiste z višjo kupno 

močjo, ki bi zapolnili obstoječe in nove stacionarne 
kapacitete, in bi poleg tega porabili več denarja za 
izvenpenzionsko potrošnjo.

Do tukaj je vse lepo in prav, zadeve pa se začne-
jo zatikati, ko začnemo razmišljati o ukrepih, ki so 
potrebni za to, da bi dosegli prej omenjeni cilj. Že 
samo vprašanje prometne infrastrukture nas lah-
ko tako razdvoji, da se nismo več v stanju pogovar-
jati o tem, kaj sploh hočemo. Za to, da bi bila Slo-
venija bolj turistično konkurenčna, bo zato potreb-
na tudi sprememba v načinu razmišljanja. Tu ima-
jo največje možnosti mladi, ki niso (ali pa vsaj ne 
bi smeli biti) »okuženi« s tem, da je mogoče s sivo 
ekonomijo bistveno bolje živeti kot s poštenim de-
lom v turizmu.

Ker se letošnja turistična sezona bliža vrhuncu, 
smo nekatere gospodarske subjekte, ki se v Zgor-
nji Savinjski dolini ukvarjajo s turizmom, povpraša-
li, kaj kažejo številke, z anketo med naključno izbra-
nimi sogovorniki pa smo želeli izvedeti, kje bodo le-
tos letovali in kaj menijo o uspešnosti zgornjesa-
vinjskega turizma. Če vas ta tematika zanima, po-
tem obvezno preberite še članek na šesti strani na 
temo vključevanja lokalne in ekološke hrane v go-
stinsko in ostalo ponudbo. Lep poletni konec tedna 
vam želim!

Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik
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Naša anketa
Kam letos na dopust?

Letošnja turistična sezona je v polnem razmahu. Slovensko oba-
lo in termalna zdravilišča bo tudi letos obiskalo veliko število doma-
čih in tujih turistov. Aktivnosti v vodi in ob njej so koristne za zdravje 
človeka in njegovo dobro počutje, še posebej iskane pa so turistične 
destinacije v lepem naravnem okolju. Jih iščejo tudi Zgornjesavinj-
čani in kaj menijo o našem, zgornjesavinjskem turizmu?  

Anka Štrucl, Prihova
Z možem sva letos dopustovala v Izoli z upo-

kojenci. Rada se podava tudi v hribe in toplice. 
Čas skušava izkoristiti aktivno, zato sva člana 
različnih organizacij.

Janja Podlesnik, 
Ljubno ob Savinji

Svoj dopust sem preživela pri dediju v Vodicah 
na morju. Ker dopustniški čas vedno  preživim pri 
sorodnikih, mi ni potrebno skrbeti za stroške. Se 
pa tudi sami ukvarjamo s turizmom na naši kme-
tiji, a opažamo, da je kriza in da ljudje nimajo de-
narja, zato imamo tudi obiska vse manj.

Anton Venek, Mozirje
Na dopust se bomo podali ob zaključku se-

zone v kamp na Hrvaškem. Tja zahajamo že vr-
sto let in se mi zdi, da se tam najbolj spočijem. 
Na dopustu ne pretiravamo, pravzaprav tistih de-
set dni živimo precej skromno. Kar pa se turizma 
v naši dolini tiče, se mi zdi, da je precej nepove-
zan, naravne danosti niso v popolnosti izkorišče-

ne. Menim, da bi se občine morale med seboj povezati in pripraviti celo-
stno ponudbo za celo Zgornjo Savinjsko dolino. 

Eva Celinšek, Spodnja Rečica
Letos se podajam v Ameriko, v Nebrasko. Tja 

me je povabila sošolka iz srednje šole, ki je tam 
študirala tri leta. Skupaj bova raziskovali in spo-
znavali ta del sveta. Turizem v Zgornji Savinjski 
dolini bi lahko malo več promovirali. Naša doli-
na ima namreč veliko kotičkov, kjer bi lahko go-
stje preživeli več dni, a k nam prihajajo večinoma 
le enodnevni obiskovalci.

Franc Rup, Gornji Grad 
Letos sem že bil nekajkrat na kratkem dopustu 

na morju, ob koncu avgusta pa se z ženo poda-
java s kolesom od izvira Donave do Passaua. La-
ni sva kolesarila ob Dravi. Ker oba zelo rada kole-
sariva, izbirava za počitnikovanje območja s ko-
lesarskimi stezami. Te so v tujini zelo dobro ure-
jene in označene. V naši dolini bi lahko turizem 

bolje tržili, vendar ne bi bilo dobro, da bi postal množičen, saj moramo 
očuvati naravo. 

Franc Klinar, Ter
Doma imamo kmetijo in si ne moremo privo-

ščiti dopusta. Tudi pokojnina je tako majhna, da 
z ženo raje ostajava doma in opazujeva, kako se 
mimo naše domačije vozijo številni tuji kolesarji. 
Občutek imam, da je turizem v naši dolini v pora-
stu, seveda pa je priložnosti še veliko in s pove-
zovanjem bi lahko obiskovalcem naše doline po-
nudili še več.

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

TURISTIČNA SEZONA SE BLIŽA VRHUNCU

Obisk Zgornje Savinjske doline kroji tudi 
vreme

Slovenski turizem je v lan-
skem letu beležil daleč najboljše 
rezultate. V slovenskih turistič-
nih objektih je bilo zabeleženih 
3,4 milijona prihodov in 9,6 mili-
jona prenočitev.  Največ nočitev 
so ustvarili v obmorskih, zdravi-
liških in gorskih občinah. Po po-
datkih statističnega urada je bilo 
med temi turisti več tujih kot do-
mačih. Število prihodkov se je na 
letni ravni glede na prejšnje leto 
povečalo za tri odstotke, število 
prenočitev pa za en odstotek.

Letošnja turistična sezona je 
odlična za Ljubljano, ki je v prvih 
štirih mesecih letošnjega leta pre-
segla lanske rezultate za devet od-
stotkov in si obeta rekorden obisk 
turistov. Nekoliko manj so zado-

voljni ponudniki v Zgornji Savinjski 
dolini, kjer obisk gostov, predvsem 
domačih, kroji nestanovitno vreme. 
Posamezni ponudniki nočitvenih 
kapacitet pravijo, da letošnje števi-
lo gostov ne odstopa bistveno od 
lanskega povprečja, a sezona se je 
za nekatere šele dobro začela. 

VREME POMEMBEN FAKTOR 
Direktorica hotela Plesnik Marja-

na Cvetko je povedala, da se je turi-
stična sezona v Logarski dolini šele 
zares začela. Največjo zasedenost 
pričakujejo, kot vsako leto, od 20. ju-
lija do konca avgusta. V prvi polovici 
julija zasedenost ni bila zadovoljiva, 
na kar je vplivalo tudi nestanovitno 
vreme. Gostje, ki se odločajo za do-
pust v alpskih dolinah, so predvsem 
pohodniki, za katere so vremenske 
razmere ključen faktor. So pa zado-

voljni z zasedenostjo v maju in juni-
ju, ki so jo dosegli s poslovnimi sre-
čanji in seminarji. Razmerje gostov 
v sezoni je 70 proti 30 v prid tujih 
gostov, ki pri njih povprečno bivajo 
tri do pet dni.

Z obiskom so zadovoljni tudi v 
hotelu Veniše in na posestvu Bur-
ger, je povedala Nataša Burger. Se-
veda bi lahko bilo bolje, a se ne pri-
tožujejo. Zelo dobro sodelujejo z 
avstrijsko agencijo, ki jim pošilja 
precejšnje število gostov. Med vi-
kendi imajo pri njih poroke, za kar 
so specializirani, med tednom pa 
prevladujejo jahači, ki pri njih pre-
življajo aktivni dopust.

KLJUČNA JE PROMOCIJA
Dobro zapolnjene kapacitete 

imajo tudi v hiši Raduha v Lučah. 
Razlog za to je po mnenju lastnice 

Martine Breznik veliko dela in truda, 
ki ga vložijo v promocijo. Njihovi go-
stje, ki bivajo v hiški na drevesu, ko-
zolcu in v stari štali, prihajajo z vse-
ga sveta, nekaj je tudi Slovencev. 

Je pa Breznikova zelo kritična 
glede razvoja turizma v Zgornji Sa-
vinjski dolini. Meni, da naravnih da-
nosti, ki jih imamo, ne znamo izko-
ristiti, poleg tega pa se ne znamo 
povezovati. Gostje bi lahko več ča-
sa preživeli v dolini in tudi več po-
trošili, a težava je v tem, da lokalne 
skupnosti in ljudje še vedno ne vi-
dijo velike priložnosti v turizmu. Go-
stom je po njenem mnenju treba 
predstaviti zgodbe, ki jih privlačijo, 
in teh zgodb imamo v dolini veliko. 

TUDI KAMPI ODVISNI OD VREMENA
Deževno in občasno tudi hladno 

poletje ni naklonjeno kampom, je 
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povedal lastnik kampa Šmica v Lučah Ludvik 
Petek. Gostje iz tujine, ki imajo rezervacije, pri-
dejo, manj pa je domačih gostov, ki dopustniške 
destinacije prilagajajo vremenu. Kljub temu pri-
čakujejo, da bodo do konca poletja dosegli šte-
vilo gostov, kakršno je bilo v preteklih sezonah. 

Glede obiska se ne pritožujejo v največjem 
kampu v Zgornji Savinjski dolini, kampu Me-
nina v Varpoljah, ki ga vodi Jure Kolenc. Bo-
gata ponudba in tuji, predvsem nizozemski 
gostje, so pri njih recept za zapolnitev kapa-
citet.

MANJ ENODNEVNIH GOSTOV
Direktor Centra Rinka v Solčavi Marko Slapnik 

je povedal, da je po njihovi oceni stacionarnih 
gostov približno toliko kot lani, je pa manj eno-
dnevnih gostov, kadar vreme ni primerno za zu-
nanje aktivnosti. To opažajo tudi pri vstopu v Lo-
garsko dolino. V samem Centru Rinka sicer le-
tos beležijo precej večji obisk kot lani, predvsem 
na račun šolskih skupin.

V Lučah je vodja TIC-a Aneta Šiljar poveda-
la, da je bilo v juniju ob lepem vremenu na nji-
hovem območju precej tujcev, slabše vreme pa 
močno vpliva na manjši obisk. Ponudniki noči-
tev, tudi planinske koče, pričakujejo podobno 
sezono, kot je bila lanska, v Luče pa prihaja tu-
di veliko ribičev. 

V Gornjem Gradu, ki nima nočitvenih kapacitet, 
z izjemo kmečkih turizmov, je število dnevnih go-
stov povprečno, je povedal predsednik turistične-
ga društva Iztok Kolenc. Nekaj aktivnih dopustni-
kov privabijo tematske poti, veliko pa imajo dnev-
nih obiskovalcev, ki bivajo v kampu Menina. Na 
žalost je največja turistična znamenitost kraja, 
gornjegrajska katedrala, za obiskovalce zaprta in 
marsikdo zato odide razočaran.

Štefka SemTuristične kapacitete hiše Raduha v Lučah so tudi letos dobro zasedene. (Foto: Štefka Sem)

SVET ZGORNJESAVINJSKEGA ZDRAVSTVENEGA DOMA

Za prenovo laboratorija, a s pomisleki glede 
prizidka k nazarski zdravstveni postaji 

Svet ustanoviteljic Javnega zavoda Zgornjesa-
vinjski zdravstveni dom Mozirje (v nadaljevanju 
zavod), ki ga sestavljajo župani zgornjesavinj-
skih občin, se je na tretji seji sestal v začetku juli-
ja. O tem, da so dosedanjo vršilko dolžnosti direk-
torice zavoda Darjo Es potrdili za direktorico, in o 
tem, kaj je pokazala analiza poslovanja zavoda, 
smo že pisali. Župani so poleg tega obravnavali 
še nekaj za zavod pomembnih točk.

ZELENA LUČ ZA LABORATORIJ
Med drugim so potrdili nekoliko popravljen fi-

nančni načrt za tekoče leto in se pozitivno izre-
kli glede investicije v laboratorij. Le-ta je nujna, v 
kolikor želi zavod obdržati laboratorijsko dejav-
nost. V kolikor investicije svet ne bi potrdil, je po-
vedala Esova, so se zdravniki v javni mreži odlo-
čili, da podajo odpovedi, saj si dela brez labora-
torija ne morejo predstavljati. 

Esova je tudi povedala, da so dobili donacijo 
za nov stol za odvzem krvi v laboratoriju. Investi-
cijska dela v laboratoriju, katerih vrednost bo od 
šest do osem tisoč evrov, se bodo začela izva-
jati še v juliju, pokril pa jih bo sam zavod. Zaradi 
povečanja laboratorija bo čakalnica v tem nad-
stropju poslej precej manjša.  

POMISLEKI OB DOZIDAVI
Beseda je stekla tudi o dozidavi nazarske 

zdravstvene postaje. Pomisleke, da je projekt 

prevelik, je izrazil gornjegrajski župan Stanko 
Ogradi in dodal, da naj se naredi le tisto, kar je 
nujno. Predsednica sveta ustanoviteljic Majda 
Podkrižnik je povedala, da bo v idejnem projek-
tu, ki ga morajo čim prej naročiti, vse jasno in 
dodelano. 

Z naročilom idejnega projekta in pripravo do-
kumentacije se ni strinjal ljubenski župan Franjo 
Naraločnik. Menil je, da je potrebno najprej ure-
diti lastništvo potrebnega zemljišča. Rečiški žu-
pan Vinko Jeraj je izrazil še en pomislek. Skrbi 
ga, da se Občina Mozirje ne bo strinjala s sofi-
nanciranjem, kar ves čas poudarjajo. 

MOZIRSKI »NE« K DELITVI STROŠKOV
Da mozirska občina vodi svojo zdravstve-

no politiko, se je izkazalo pri razgovoru glede 
delitve dosedanjih stroškov, povezanih s pri-
dobivanjem dokumentacije za izgradnjo pri-
zidka. Pooblaščenec mozirskega župana Iva-
na Suhoveršnika Janez Janko se ni strinjal, 
da bi Občina Mozirje sofinancirala del sku-
pnih stroškov v višini nekaj manj kot 2.600 
evrov (24,12 odstotka glede na lastniški delež 
po odloku). Stališče je utemeljil s tem, da je 
imela mozirska občina stroške s pripravo do-
kumentacije za ureditev mozirske zdravstve-
ne postaje, da bi ustrezala merilom za izvaja-
nje nujne medicinske pomoči. 

Skupni stroški do sedaj so znašali 10.728 
evrov. Ostale občine se strinjajo, da jih pokri-
jejo glede na lastniški delež. Dodaten strošek 
Občine Nazarje je občinski podrobni prostor-
ski načrt, katerega izdelavo v vrednosti blizu 
20 tisoč evrov bo pokrila sama.

Člani sveta so podpisali pogodbe o med-
sebojnih pravicah, obveznostih in odgovorno-
stih občin ustanoviteljic zavoda, zaradi odso-
tnosti dr. Boštjana Brezovnika pa niso preje-
li osnutka upravljavskih pogodb za posame-
zno občino ustanoviteljico. To bo počakalo na 
čas po volitvah, saj je bila tokratna seja verje-
tno zadnja v tem mandatu.

Tekst in foto: Štefka Sem

Gornjegrajski župan Stanko Ogradi je izrazil 
pomisleke, da je projekt prizidka prevelik. 
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PREDČASNE VOLITVE V DRŽAVNI ZBOR 2014

Slovenska 
ljudska stranka 

ostala zunaj 
parlamenta

V ponedeljek je državna volilna komisija pre-
štela še glasovnice iz tujine. Rezultati niso vpli-
vali na razdelitev sedežev v državnem zboru, 
Slovenska ljudska stranka ni presegla štiriod-
stotnega volilnega praga, Socialni demokrati 
pa so po izidu prehiteli Združeno levico.

Odziv na volitve iz inozemstva je bil slab. 
Državna volilna komisija je v tujino poslala 
nekaj več kot 75.000 glasovnic, vrnjenih pa 
jih je bilo le 8.228, od tega 8.091 veljavnih. 
Tudi volivci v tujini so največ glasov (2.229) 
namenili Stranki Mira Cerarja (SMC), sledi-
ta SDS (1.589 glasov) in Zavezništvo Alen-
ke Bratušek (706). Za Socialne demokrate je 
glasovalo 654 volivcev in so tako na četrtem 
mestu prehiteli Združeno levico. Uradni konč-
ni izid bo državna volilna komisija ugotovila 
danes, 25. julija.

90 sedežev v parlamentu so volivci razde-
lili takole: SMC 36, SDS 21, DeSUS 10, SD in 
Združena levica po 6, NSi 5, ZaAB 4, dva se-
deža pa zasedata predstavnika italijanske in 
madžarske narodni skupnosti. 

Marija Lebar

OBČINSKI SVET LJUBNO

Vključevanje lokalne in ekološke hrane v gostinsko 
in ostalo ponudbo

Edi Jurjevec je s svojim navdušenjem »okužil« 
tudi ljubenske svetnike. (Foto: Marija Lebar)

OBČINA LJUBNO

Priprave na sprejem razvojne 
strategije v polnem zamahu

Delovno srečanje je vodila direktorica SAŠA ORA 
Jasna Klepec (Foto: Marija Lebar) 

Na julijski seji ljubenskega občinskega sveta 
so ob zaključku prisotni prisluhnili predstavitvi 
Edija Jurjevca o načrtih, ki jih imajo v Šport cen-
tru Prodnik za prihodnje obdobje na področju 
gostinstva in kmetijske dejavnosti. Župan Franjo 
Naraločnik in svetniki so podprli prizadevanja, o 
katerih je govoril Jurjevec, še s posebnim zani-
manjem so prisluhnili temi o pridelavi in ponud-
bi ekološke hrane, kar je tudi ena od usmeritev 
bodoče strategije Občine Ljubno.

Samostojni podjetnik Edi Jurjevec je s svojo 
dejavnostjo in Šport centrom Prodnik začel pred 
25 leti. Vse od takrat širijo dejavnost in ponud-
bo. Ponudba rekreacijskih dejavnosti, gostin-
stvo, namestitvene kapacitete, ki jih nameravajo 
še širiti, in ekološka kmetija že sedaj nudijo šte-
vilne možnosti, a imajo, po Jurjevčevih besedah, 
še številne ideje in načrte. 

»Rad bi bil dober turistični delavec, hkrati pa 
sem po srcu tudi kmet. Zato čutim dolžnost za 
promocijo domače hrane. Ne samo, da tako 

hrano ponujamo našim gostom, potrebno je do-
mačo, lokalno, sezonsko in neoporečno hrano 
ponuditi tudi na naših šolah, najmlajšim, ki so 
naša bodočnost. V prihodnosti si želimo narediti 

zelenjavno–zeliščno–sadni park in ga ponuditi 
na ogled tudi šolam, da se mladi že zgodaj sre-
čajo s številnimi naravnimi danostmi, ki jih po-
nuja tukajšnje okolje. Zakaj pa ne v šolo v nara-
vi kar na domač konec?« je razmišljal Jurjevec.

Povedal je, da tudi njihova zgodba s pridela-
vo špargljev in kulinarično ponudbo te delikate-
se še ni dosegla limita, saj nameravajo tako na-
sade kot ponudbo jedi širiti. Po njegovem mne-
nju bi bilo potrebno v dolini, kjer so kmetije pre-
težno usmerjene v živinorejo, dati več poudarka 
pridelavi zelenjave. »Želim si, da bi naša občina 
to pridelavo podprla,« je zaključil Edi Jurjevec.

Marija Lebar

Občina Ljubno in Savinjsko-šaleška ob-
močna razvojna agencija (SAŠA ORA) sta 
v Juvanju pripravili delavnico na temo stra-
tegije Občine Ljubno 2015–2020 s smer-
nicami razvoja do leta 2030. Delavnica je 
bila namenjena obravnavi delovnega gra-
diva, nanjo pa so bili povabljeni člani od-
borov, ki so sodelovali pri oblikovanju stra-
tegije. 

Na srečanju, ki ga je vodila direktorica SA-
ŠA ORA Jasna Klepec, so naredili tako imeno-
vano SWOT analizo stanja v občini. Vsak od 
udeležencev je sodeloval z lastnim videnjem 
priložnosti in slabosti. Več udeležencev je le-
go ljubenske občine po eni strani opisalo kot 
ugodno, saj je okolje še vedno zelo ohranje-
no, po drugi pa so slabe cestne povezave in 
odmaknjenost tudi precejšnja ovira za gospo-
darski razvoj. Prehranska samooskrba, eko-
loška pridelava hrane, turizem in ohranitev 
obstoječih delovnih mest so le nekatere od 
usmeritev, ki so jih prisotni prepoznali kot mo-
žnosti za nadaljnji razvoj.

Občina Ljubno želi, da pri oblikovanju stra-
tegije sodelujejo vsi občani in v njej najdejo 
svoje priložnosti. Le tako bo vsakdo po svojih 
močeh kasneje tudi prispeval k uresničevanju 

tega pomembnega dokumenta. Prav zato bo-
do ta petek, 25. julija, ob 17. uri v kulturnem 
domu izvedli javno razpravo, na katero so po-
vabili vse občanke in občane.

Marija Lebar
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BODICA TEDNABODICA TEDNA
OBČINSKI SVET NAZARJE

Letos trije prejemniki 
zlatih priznanj

Na zadnji seji nazarske občin-
skega sveta so med drugimi točka-
mi obravnavali tudi poročilo komi-
sije za odlikovanja, priznanja in na-
grade o prispelih predlogih za pri-
znanja, ki bodo podeljena na slav-
nostni seji v okviru praznovanja ob-
činskega praznika. Predloge je po-
trdil tudi občinski svet.

Predsednik komisije Miro Bre-
zovnik je povedal, da za častnega 
občana ni bilo predlogov. Zlate gr-
be po predlogu komisije in sklepu 
občinskega sveta prejmejo dolgo-
letni predsednik nazarskega ga-
silskega društva Roman Krajner, 
pater Mirko Silvester in upokoje-
na zdravnica ter direktorica zdra-
vstvenega doma Ida Kramer Pu-
stoslemšek. Srebrni grb bo prejel 
mag. Franci Kotnik. Bronasti občin-
ski grbi gredo župnijski karitas Na-
zarje, župniku Ivanu Šelihu in Ivanu 

Poljanšku iz Dobletine.
Županova priznanja bodo preje-

li Godba Zgornje Savinjske doline, 
Sonja Špoljarić iz podjetja BSH Hi-
šni aparati, gradbeni odbor župnije 
Šmartno ob Dreti, odbor za izgra-
dnjo vodovoda Planinskega dru-
štva Nazarje in družina Jelšnik iz 
Šmartnega ob Dreti. 

Podeljena bodo še posebna pri-
znanja, in sicer jih prejmejo Prosto-
voljno gasilsko društvo Nazarje ob 
90-letnici, ob enaki obletnici Pro-
stovoljno gasilsko društvo Gorica 
ob Dreti, nazarska območna eno-
ta Zavoda za gozdove Slovenije ob 
20-letnici delovanja in Center za 
samostojno učenje Nazarje ob de-
setletnici delovanja. Priznanja bo-
do prejeli tudi zlati maturanti, kate-
rih število in imena pa na seji še ni-
so bila znana.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET SOLČAVA

Lokalni energetski koncept – okvir za učinkovito 
ravnanje z energijo

Župan Alojz Lipnik je zadovoljen, ker se je dolgoročni dolg Občine Solčava v 
letu 2013 zmanjšal za več kot 133 tisoč evrov. (Foto: Marija Lebar) 

Na 18. redni seji se je sre-
di julija sestal solčavski občin-
ski svet. Svetniki so potrdili za-
ključni račun proračuna za lan-
sko leto, sprejeli lokalni ener-
getski koncept in letna progra-
ma športa ter kulture v občini 
Solčava.

URAVNOTEŽEN OBČINSKI 
PRORAČUN

Župan Alojz Lipnik je svetni-
kom predstavil odlok o zaključ-
nem računu proračuna za prete-
klo leto. Kot je povedal, je bil pro-
račun realiziran v načrtovanih 
okvirih in je bil uravnotežen. Ime-
li so 1.484.000 evrov prihodkov 
in 1.353.000 evrov odhodkov. Do-
datno se niso zadolževali, so pa 
dolgoročni dolg zmanjšali za več 
kot 133 tisoč evrov. Ker so bili sve-
tniki že med letom sproti sezna-
njeni z realizacijo proračuna, na 
podani predlog odloka niso imeli 
pripomb in so ga potrdili.

LOKALNI ENERGETSKI KONCEPT 
USKLAJEN S STRATEŠKIMI 

DOKUMENTI
Lokalni energetski koncept obči-

ne Solčava je v celoti usklajen s cilji 
strateških dokumentov, ki oprede-
ljujejo energetsko politiko Slovenije 
in določajo dolgoročne razvojne ci-
lje ter usmeritve energetskih siste-
mov in oskrbe z energijo v Republi-
ki Sloveniji. V njem so določeni cilji 
za doseganje energetske učinkovi-
tosti do leta 2016.

V dokumentu so opredeljeni de-
javniki, ki vplivajo na porabo in rav-
nanje z energijo, med drugim kli-
matske razmere, struktura in števi-
lo prebivalstva, stavbni fond … Za-
pisana je tudi obveza informiranja 
prebivalstva, saj brez sodelovanja 
občanov koncept ni učinkovit in za-
to tudi ne uresničljiv.

DENAR ZA ŠPORT IN KULTURO
Letni program športa v občini 

Solčava za leto 2014 predvideva, 

Čeprav je znano (in se na raz-
lične načine opozarja), da je ne-
sprejemljivo, prepovedano in ka-
znivo odlagati gradbene odpadke 
v komunalne kontejnerje, namenje-
ne nenevarnim odpadkom, v nara-
vi (gozdovih, potokih, porečju) in 
v posodah za smeti iz gospodinj-
stva še vedno naletimo na odpa-
dno kritino, gradbene plošče ali vo-
dovodne in fekalne cevi iz salonita. 

Azbestni odpadki sodijo le na posebno odlagališče nevarnih gradbenih 
odpadkov. (Foto: Jože Miklavc) 

Ta okolju in zdravju škodljiv materi-
al je z občinskimi odloki in okoljsko 
ter gradbeno zakonodajo prepo-
vedano odlagati v naravo ter v ko-
munalne posode za ločene odpad-
ke. Ugotovljene kršitelje se kazen-
sko preganja, zagrožena kazen pa 
ni majhna. Fotografirane odpadke 
smo odkrili na komunalnem zbira-
lišču v Ljubiji.

Jože Miklavc

da bo občina izvajalcem športnih 
programov namenila 6.900 evrov 
finančnih sredstev. V programu 
kulture so svetniki potrdili še sred-
stva, določena za delovanje Osre-
dnje knjižnice Mozirje, ki jih mora 
občina zagotavljati v skladu z za-

konskimi določili. Sredstva iz pro-
računa za namen izvajanja kultu-
re v občini namenjajo Kulturnemu 
društvu Franc Herle, ki je tudi edi-
no društvo s kulturno dejavnostjo 
v občini.

Marija Lebar
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22. SOLČAVSKI DNEVI

V znamenju razstav in 
kulinarike

TESARSTVO-KROVSTVO PRIM LJUBNO OB SAVINJI

Mladi podjetnik prisega 
na kakovost

Mladega podjetnika Dejana Titovška (desno) smo zmotili pri prekrivanju 
strehe na stanovanjskem objektu v Nazarjah. (Foto: Katja Remic Novak)  

LOGARSKA DOLINA

Nova mostova od hotela 
Plesnik do slapu Palenk 

Novi macesnov most pod slapom Palenk so najprej preizkusili domačini. 
(Foto: Nina Plesnik) 

Z prižigom oglarske kope v Lo-
garski dolini so se danes pričeli 22. 
Solčavski dnevi, ki bodo čez vikend 
poskrbeli za pestro kulturno, špor-
tno, etnografsko in kulinarično do-
živetje obiskovalcev Solčavskega. 

Danes bodo z ruskim slikarjem 
Jurijem Kravcovom ustvarjali otro-
ci. Na ogled bodo različne razsta-
ve del domačinov in razstava kari-
katur Nejke Selišnik. V cerkvi Mari-
je Snežne bo citrarski koncert, dan 
pa bodo zaključili športniki s turnir-
jem v nogometu.

Sobota bo namenjena ženskemu 
nogometu, vožnji z električnimi vozi-
li in ogledu razstav. Ljubitelji rekreaci-
je se bodo lahko sprehodili po nara-
voslovno-etnografski poti po Logar-
ski dolini. Zvečer bodo z degustacijo 
predstavili Solčavsko skozi čas.

V nedeljo se bodo obiskovalci 
lahko sprehodili po vaški tržnici in 
se zabavali ob igrah ter vižah do-
mačih muzikantov. Za kulinarično 
raziskovanje bo letos v Solčavi po-
skrbel Bine Volčič.

Marija Šukalo

LOKALNE VOLITVE 2014

Kandidatom je že 
mogoče dati podporo

V ponedeljek so začeli teči ro-
ki za volilna opravila za letošnje 
lokalne volitve, ki bodo v nedeljo, 
5. oktobra. Ministrstvo za notra-
nje zadeve je na svoji spletni stra-
ni objavilo število volilnih upravi-
čencev v posamezni lokalni sku-
pnosti. 

Od ponedeljka dalje je mogoče 
dati podporo kandidatom za lokal-
ne volitve na katerikoli upravni eno-
ti. Obrazci so na voljo na spletni 
strani državne volilne komisije, Mi-
nistrstva za notranje zadeve ali v fi-
zični obliki na upravnih enotah.

KF

Dejan Titovšek z Ljubnega ob Sa-
vinji je lesarski tehnik, ki je pred dve-
ma letoma ustanovil podjetje Tesar-
stvo-krovstvo Prim in že žanje sado-
ve svojega dela. Pravi, da se pri delu 
obrestujeta kakovost in posledično 
dobra reklama, saj ima dela na pre-
tek. Njegova ekipa se ukvarja z grad-
beništvom, predvsem tesarstvom, 
krovstvom, kleparstvom, montažno 
gradnjo in suhomontažnimi sistemi.

Dejana smo zmotili med prekri-
vanjem strehe na enem od stano-
vanjskih blokov v Nazarjah. »De-
lamo povsod po Sloveniji, kjer do-
bimo delo. V Zgornji Savinjski do-
lini nas je veliko takih, ki se ukvar-
jamo s krovstvom in tesarstvom, 
ampak je dela za vse. Eden bolj 
znanih objektov, ki smo jih prekrili 
v naši dolini, je avtobusna postaja 
v Mozirju,« je povedal Titovšek, ki je 
že pred ustanovitvijo podjetja Prim 
deloval kot samostojni podjetnik. 

Pravi, da je šel po stopinjah očeta 
in starega očeta. 

V podjetju je poleg Titovška redno 
zaposlen še eden sodelavec, dva 
pa sta zaposlena preko podjemne 
pogodbe. Glede na to, da je delo na 
strehi sezonskega značaja, so pozi-
mi na vrsti suhomontažna dela. »V 
kolikor je zima brez snega, se lotimo 
tudi prekrivanja nadstreškov, streh 
pa ne, saj je prenevarno,« pojasnju-
je Titovšek. Poleti se zna delo zavleči 
tudi čez osem ur na dan, saj se sicer 
cenovno ne bi izšlo, v kolikor bi dolo-
čen objekt prekrivali predolgo. 

Na vprašanje, če bi se moral še 
enkrat odločiti, ali bi zopet odprl svo-
je podjetje, je Dejan odgovoril: »Bi, če-
prav je bila takrat, ko sem ustanavljal 
podjetje, res kriza. Ampak potem, ko 
dobiš ime, ker delaš kvalitetno in gre 
reklama od ust do ust, potem tudi de-
lo steče.« 

Katja Remic Novak

Medtem ko je v Logarski dolini 
spet pravi sezonski vrvež turistov in 
planincev, je družba Logarska doli-
na d.o.o. v sodelovanju z lastniki ze-
mljišča v predpoletnem času uspe-
la nadomestiti dva dotrajana mo-
stova in zgraditi nova. 

Za zgraditev mostov, večji je 
dolg 13 metrov, manjši pa devet, 
oba v širino merita 1,20 metra, so 
porabili deset kubičnih metrov ma-
cesnovega lesa, podjetje Logarska 
dolina pa je investicijo pokrilo iz la-
stnih sredstev. Mostova sta še po-

»Krajinski park Logarska dolina 
se ponaša z mnogimi naravnimi 
znamenitostmi in ena izmed najpo-
membnejših je slap Palenk. Zame-
njali smo prvi most pri slapu, ki je bil 
zgrajen leta 1995, in še en manjši, 
v bližini posesti hotela Plesnik. Na 
to delo smo lahko ponosni, saj bo 
v prihodnje, vsaj za obdobje dveh 
do treh desetletij, romantična pot do 
slapa varna,« je ob odprtju povedal 
nadzornik gradnje Darko Plesnik. 

sebej pomembna za bližnji hotel 
Plesnik, ki pod slapom Palenk od 
spomladi do jeseni organizira po-
ročne obrede. 

Ob otvoritvi, ki je bila v četrtek, 
17. julija, so nova mostova naj-
prej preizkusili domačini, nekate-
ri obiskovalci ter nato še člani an-
sambla Modrijani, ki so ravno te-
ga dne v Logarski dolini snemali 
video spot.

Jože Miklavc
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ČEBELARSKA ZVEZA SAŠA

Na srečanju v Lučah tudi o katastrofalni medeni letini

Udeležence srečanja v čebelarskem centru je pozdravil predsednik regijske zveze Ivan Čopar (levo). 
(Fotodokumentacija ČZ SAŠA)

PREDSTAVNIKI NEVLADNIH ORGANIZACIJ NA SEVERNEM IRSKEM

Z novimi znanji za izboljšanje socialnih programov 

Ogled Macmillian centra za pomoč rakavim bolnikom in njihovim svojcem v kraju Craigavon. 

Konec junija so se čebelarji – člani družin 
in društev, ki se povezujejo v čebelarsko zvezo 
zgornjesavinjsko-šaleškega območja, zbrali na 
strokovnem srečanju v čebelarskem centru SA-
ŠA v Lučah, kjer so udeleženci prisluhnili preda-
vanju Janeza Kropivška, čas pa je bil tudi za iz-
menjavo izkušenj.

Če štejemo slovesnost ob odprtju centra, ki je 
bila junija 2012, je bil tokratni posvet tretje večje 
srečanje čebelarjev na tej lokaciji. Potem ko je 
bil center uradno predan namenu, so lani in le-
tos pripravili strokovne vsebine, ki jih v čebelar-
stvu ni nikoli dovolj. Nenehna nova spoznanja 
ter vse bolj čebelam in čebelarjenju nenaklonje-
ne naravne in okoljske razmere silijo čebelarje v 
neprestano izobraževanje. Mnogo se da nauči-
ti tudi iz prakse. 

Predavatelj Janez Kropivšek, ki pri tukajšnjih 
čebelarjih ni gostoval prvič, je strokovnjak, ki v 
svoje predstavitve prenaša spoznanja iz dolgo-
letne prakse. V tokratnem predavanju se je osre-
dotočil zlasti na čebelarjenje v malih čebelar-
stvih, predvsem na to, kako na čim lažji in čim 
bolj uspešen način pomlajevati svoje družine z 
vzrejo lastnih čebeljih matic.

Po predavanju je sledil družabni dela srečanja. 
Čebelarji so izmenjali informacije o svojem delu 
in predvsem o letošnji čebelarski letini, ki jo ozna-
čujejo kot katastrofalno. Kot je povedal predse-
dnik čebelarske zveze SAŠA Ivan Čopar, je bil do-
prinos po posameznih območjih naše doline raz-

ličen, povprečen pa le izjemoma. Ponekod v zgor-
njem delu doline, zlasti na višje ležečih območjih 
gornjegrajskega, je bil pridelek običajen, gleda-
no v celoti pa na območju čebelarske zveze letos 
medu ni niti za četrtino siceršnje letine. 

Marija Lebar

Sredi prejšnjega meseca se je delegacija osmih 
predstavnikov različnih organizacij s širšega celj-
skega območja, med njimi največ Zgornjesavinj-
čanov, mudila na obisku na Severnem Irskem. Tja 
so odšli, da bi spoznali primere dobrih praks zago-
tavljanja socialnega varstva posameznikom, saj je 
v tem pogledu Irska precej pred Slovenijo. Podobne 
programe želijo razvijati v domačem okolju.

UDELEŽENCI RAZLIČNIH STROK
Obisk na Severnem Irskem je potekal v okviru pro-

jekta društva Spes z imenom »Začnimo zdaj. Nevla-
dne organizacije se povezujemo, da zagotovimo ve-
čjo socialno varnost posameznika«, ki je financiran 
s strani Evropske komisije v okviru programa Vseži-
vljenjsko učenje. Udeleženci ekskurzije so bili iz ob-
čin Celje, Mozirje, Ljubno, Luče, Solčava in Gornji 
Grad. Delujejo na različnih področjih socialnega ži-
vljenja in opravljajo različne funkcije. 

TEDEN POSVEČEN OSKRBOVALCEM
Marca letos je na Ljubnem ob Savinji potekalo 

delovno srečanje s predstavniki nekaterih organi-
zacij iz Severne Irske. Kot je povedal Roman Čre-
tnik ml., so takrat Irci na kratko predstavili svoje 
delovanje, ob obisku na Irskem pa so slovenski 
predstavniki to delovanje lahko spoznali podrob-
neje: »Spoznali smo večje število organizacij in 
veliko bolj podrobno, saj smo za to imeli na voljo 

več časa. Termin obiska od 11. do 15. junija je bil 
skrbno izbran, saj v Veliki Britaniji v času med 9. in 
15. junijem praznujejo Teden oskrbovalcev – torej 
oseb, ki skrbijo za trajno bolne svojce.«

KAKO PRIDOBLJENA ZNANJA PRENESTI 
V DOMAČE OKOLJE

Program obiska je pripravil partner iz Sever-
ne Irske, Newry & Mourne Carers, ki nudi pomoč 
osebam, ki skrbijo za trajno bolne svojce. Udele-
ženci ekskurzije so se seznanili z delovanjem raz-

ličnih organizacij, hkrati pa so dobili priložnost 
razgovorov z vodilnimi v teh organizacijah. Tako 
so spoznali delovanje njihovih lokalnih skupnosti, 
socialnega podjetništva, skrbi za ostarele, dela z 
umirajočimi, organizacije prostovoljstva in pod-
pore vladnih institucij. Veliko novih znanj bodo se-
daj skušali uporabiti pri oblikovanju različnih pro-
gramov skupnega sodelovanja za lažje dosega-
nje ciljev in vključitev socialnih programov v naci-
onalno strategijo 2014–2020.  

Marija Lebar
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DRUŠTVO ZGORNJESAVINJSKI STARODOBNIKI 

Razstava ob 100-letnici smrti Janeza Puha

Ob pogledu na razstavljena vozila se je marsikdo zamislil nad izjemnimi 
dosežki našega rojaka. (Foto: Franjo Atelšek) 

STROJNI KROŽEK ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Uredili vse potrebno za 
ponovni zagon 

ZŠAM ZGORNJE SAVINJSKE IN ŠALEŠKE DOLINE 

Obeležili šoferski 
praznik 13. julij

V povorki vozil po Šaleški dolini je še posebej izstopal starodobnik buick s 
posadko Firštovih iz Radegunde. (Foto: Jože Miklavc) 

V okviru letošnjega tradicionalne-
ga mednarodnega srečanja ljubite-
ljev starodobnih vozil Zgornja Savinj-
ska 2014, ki je v organizaciji društva 
Zgornjesavinjski starodobniki 19. ju-
lija potekalo na Ljubnem ob Savinji, 
je bila na prireditvenem prostoru tudi 
razstava Puhove tehnike. S tem so or-
ganizatorji obeležili 100 let od smrti 
znanega slovenskega inovatorja Ja-
neza Puha, ki je umrl 19. julija 1914. 

Puh, rojen leta 1862 v Prlekiji, ve-
lja za enega največjih izumiteljev 
devetnajstega in dvajsetega stoletja 
na področju razvoja koles, motornih 
vozil in ostale tehnike. S svojim vizi-
onarstvom in idejami je zapustil ne-
izbrisen pečat zlasti pri razvoju mo-
tornih vozil, saj so številni njegovi 
patenti pomenili pravo revolucijo na 
področju proizvodnje vozil. Med naj-
bolj zanimivimi je vsekakor patenti-

rani štirivaljni bokser motor iz leta 
1909, kasneje poznan iz znameni-
tih Volkswagnovih »hroščev«. 

Z nekdanjo jugoslovansko in se-
danjo slovensko motociklistično in 
avtomobilsko zgodovino je bil Ja-

nez Puh še do pred nekaj leti pove-
zan na »sramežljiv« način, kot da 
ni bil naš rojak. Poznavanje življe-
nja in dela Janeza Puha se je v za-
dnjem času precej izboljšalo. Veli-
ko zaslug za to imajo tudi sloven-
ski ljubitelji starodobnih vozil, pove-
zani v društva, med katere od usta-
novitve pred osmimi leti spada tu-
di društvo Zgornjesavinjski staro-
dobniki. 

S tokratno razstavo eksponatov, 
ki nosijo pečat znamenitega Slo-
venca, so poskrbeli, da se je ob po-
gledu na razstavljena vozila mar-
sikdo zamislil, da se za tako pri-
znano blagovno znamko, kot je Pu-
ch, skriva znanje našega rojaka, 
ki je v svojem času postavil teme-
lje sedanji svetovno znani tovarni v 
sosednji Avstriji.

Franjo Atelšek

Konec prejšnjega meseca je 
Upravna enota Mozirje izdala 
odločbo o vpisu sprememb v te-
meljni akt Strojnega krožka. S 
tem so podane tudi formalne mo-
žnosti za ponovni zagon delova-
nja strojnega krožka v naši dolini. 
Za oživitev so se odločili člani na 
občnem zboru v mesecu maju.

Strojni krožek (SK) je bil na 
zgornjesavinjskem območju us-
tanovljen v zgodnjih devetdese-
tih letih prejšnjega stoletja. Pri-
bližno desetletje je dobro delo-
val, nato pa je njegova dejavnost 
začela pešati in potem skoraj za-
mrla. Razlog je bila sprememba 
področne zakonodaje in specifi-
ka strojne obdelave površin v na-
ši dolini.

Na pobudo nekaterih posa-
meznikov in kmetijske svetoval-
ne službe, ki so videli v delovanju 
strojnega krožka mnoge predno-
sti, so se po več letih v maju čla-
ni sestali na občnem zboru. Skle-
nili so ponovno obuditi aktivnosti 
in so v ta namen sprejeli več skle-
pov, med drugim so izvolili nov 
upravni odbor na čelu s predse-

dnico Mojco Žlebnik iz Rovta pod 
Menino.

Vse potrebne formalne spre-
membe so sedaj vnešene v akte, 
odprli so nov transakcijski račun, 
na občnem zboru pa so določi-
li tudi letno članarino. »V kratkem 
bomo vsem članom poslali pisno 
obvestilo, v katerem bomo po-
drobno obrazložili davčno in osta-
lo zakonodajo ter pogoje za opra-
vljanje storitev v krožku,« je pove-
dala Štefka Goltnik, ki je bila ime-
novana za strokovno tajnico SK.

Članstvo v krožku predstavlja 
za posameznika veliko predno-
sti – od koriščenje uslug krožka 
do znižanja stroškov za uporabo 
sodobne in zmogljive mehaniza-
cije, ki si je sam ne more privo-
ščiti. Dodati velja še pomen var-
nega dela, saj se člani SK stal-
no izobražujejo in strokovno iz-
popolnjujejo. Po Sloveniji deluje 
veliko uspešnih strojnih krožkov, 
ki se združujejo v Zvezo SK Slove-
nije. Slednja letos beleži 20-letni-
co delovanja. V zvezo je vključen 
tudi SK Zgornje Savinjske doline.

Marija Lebar

Dan volitev so poklicni vozniki, 
člani združenj šoferjev in avtome-
hanikov (ZŠAM) Šaleške in Zgornje 
Savinjske doline, obeležili s povor-
ko motornih vozil po Šaleški dolini. 
S tem so želeli opozoriti na pomen 
vozniškega poklica in pomen pro-
metne varnosti. 

Častni predsednik ZŠAM Zgor-
nje Savinjske doline Franc Tkavc 
je povedal, da so bili v prvem pol-
letju letos zelo aktivni, sami pa niso 
organizirali prazničnega druženja. 

So pa ponosni na priznanje, ki so 
ga pred kratkim prejeli za odlično 
sodelovanje s policijo v lokalnem 
okolju s strani Ministrstva za notra-
nje zadeve. Zadovoljni so s sodelo-
vanjem z občinami oziroma občin-
skimi sveti za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu in z društvom 
Zgornjesavinjski starodobniki. Ta-
ko so se minuli vikend v velikem 
številu udeležili srečanja starodob-
nikov na Ljubnem ob Savinji.

Jože Miklavc
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NOVA ŠTIFTA

Novomašno slavje zaključeno z blagoslovom kapele

Janez Suhoveršnik (drugi z leve) se je za duhovniški poklic odločil po študiju na biotehniški fakulteti. 
(Foto: Slavica Tesovnik) 

Drugo nedeljo v juliju je salezijanec Janez Su-
hoveršnik v domači Novi Štifti daroval novo ma-
šo. V farni cerkvi se je zbralo toliko ljudi, da je tra-
jalo več kot pol ure, preden so mu po obredu vsi 

prisotni čestitali s stiskom dlani.
Janez Suhoveršnik je eden izmed treh leto-

šnjih novomašnikov celjske škofije. Rodil se je 
na kmetiji v družini s tremi otroci. V domači žu-

pniji je bil animator za oratorij in član mladinske 
skupine. Po srednji kmetijski šoli v Šentjurju je 
nadaljeval šolanje na biotehniški fakulteti v Lju-
bljani in postal inženir zootehnike. 

Med študijem je spoznal delo z mladimi na 
salezijanski način in to ga je navdušilo. Tako je 
prišlo do njegove življenjske odločitve, da posta-
ne duhovnik. Študij na teološki fakulteti je dopol-
njeval v Italiji, kjer je sedež Don Boscovih salezi-
jancev, ki delajo z mladimi. Že kot diakon je delo-
val na ljubljanskem Rakovniku in tam ostaja tu-
di po posvetitvi.

Po mašniškem slavju so se povabljeni odpe-
ljali na dom novomašnika. Po druženju so zve-
čer prisostvovali blagoslovu kapelice, ki je po-
svečena Jezusu dobremu pastirju. Ta simbol je 
bratu na njegov mašni plašč izvezla sestra, ki 
je klarisa v Nazarjah, brat, ki pomaga kmetova-
ti doma, pa je Janezu izdelal križ iz doma pose-
kanih dreves - slive, lipe in smreke. 

Slavica Tesovnik

POLFINALE 34. ZLATE HARMONIKE 

Podkrižnikova in 
Laznik v finalu 

Zadnjo nedeljo v avgustu bomo navijali za 
Gašperja Laznika in Tanjo Podkrižnik. (Foto: MŠ) 

V Josipdolu v občini Ribnica na Pohorju je po-
tekalo prvo polfinale 34. Zlate harmonike Ljubeč-
na 2014, na katerem so nastopili tudi Tanja Pod-
križnik in Mateja Krumpačnik z Ljubnega ob Savi-
nji ter Gašper Laznik z Lepe Njive. 

Uvrstitev v finale sta si priigrala Tanja Podkri-
žnik, ki jo poučuje Primož Zvir, in Gregor Laznik, 
ki ga uči Andrej Rak, morda pa se jima pridruži še 
Klemen Lamprečnik iz Spodnjih Kraš, ki bo nasto-
pil na drugem polfinalu 1. avgusta na Ljubečni. 

Marija Šukalo

IV. TABOR LJUBITELJSKIH SLIKARJEV IN FOTOGRAFOV SLOVENIJE

Dokončana likovna dela bodo 
predstavili septembra

Članice društva Gal so bile navdušene nad likovnim taborom v Sevnici. 
(Fotodokumentacija društva Gal) 

Četrto leto zapored je Zveza likovnih društev 
Slovenije (ZLDS) organizirala vseslovensko sre-
čanje ljubiteljskih likovnikov in fotografov, ki je 
potekalo 6. julija na gradu Sevnica. Na dogodek 
bili vabljeni vsi ljubiteljski likovniki in fotografi ter 
posamezniki, ki ne delujejo v društvih. 

Prijateljstvo, poznanstvo, izkušnje in medse-
bojno sodelovanje je navdušilo člane društva 
Gal z Rečice ob Savinji in člane likovne sekci-
je KUD Polzela, da se tabora v Sevnici udeleži-
jo v skupni zasedbi. Društvo Gal so zastopale 
Anka Rakun, Blanka Božič, Saša Dolšak, Bran-

ka Ermenc, Mojca Korošec, Irena Remic in Mar-
jeta Špec. 

Topel sprejem predstavnikov ZLDS je navdušil 
vse udeležence, da so uspešno ustvarjali skozi 
ves dan. Vmes so imeli premor za kosilo, voden 
ogled notranjosti gradu in kavico za poživitev. 
Pozno popoldne so udeleženci na pregledni raz-
stavi pokazali svoja še nedokončana dela. Slike 
in fotografije bodo dokončali do konca meseca, 
da bo dovolj časa za izdelavo kataloga pred raz-
stavo, ki bo na sevniškem gradu 3. septembra.

Blanka Božič
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KONCERT V CERKVI SV. FRANČIŠKA V RADMIRJU 

Orgle, violina in 
zborovska pesem

Bernarda Štiglic je obiskovalcem pripravila zelo bogat glasbeni program. 
(Foto Slavica Tesovnik) 

RAZSTAVA DRUŠTVA GAL V GORNJEM GRADU

Panjske končnice s tradicionalno in moderno tematiko

Predsednik Čebelarske družine Gornji Grad Janez Fale je ob odprtju 
razstave čestital predsednici društva Gal Branki Ermenc.  

(Foto: Marija Šukalo) 

V Gornjem Gradu so tretji petek 
v juliju odprli razstavo likovnih del 
članov društva Gal z Rečice ob Sa-
vinji, ki so v kulturnem domu obi-
skovalcem postavili na ogled panj-
ske končnice. Dogodek je z glasbe-
nim programom obogatil harmoni-
kar Matija Veninšek, o razstavljenih 
delih pa sta spregovorila akadem-
ski slikar Stojan Knežević in pred-

sednica društva Branka Ermenc. 
Knežević je izpostavil, da posli-

kane končnice na nek način od-
ražajo osebnost avtorja. Članice 
društva Gal so se s tem medijem 
srečale prvič, a kljub temu izdela-
le kvalitetne podobe, saj jim upo-
raba oljnih barv ni tuja. Na nekate-
rih panjskih končnicah je moder-
na motivika iz današnjega časa, 

na nekaterih drugih pa so avtorice 
izhajale iz tradicije.

»Panjske končnice so z etnolo-
škega vidika pomembne kot medij 
za razkrivanje odnosa do sveta ta-
ko njihovih ustvarjalcev kot tudi upo-
rabnikov,« je povedala predsednica 
društva Gal in ena od razstavljavk 
Branka Ermenc ter opozorila, da se 
na končnicah pojavljajo tudi številni 
prizori iz vsakdanjega življenja. Sle-
dnji so še vedno izziv tudi za sodob-
ne poustvarjalce te zvrsti kulturne de-
diščine.

V današnjem času se panj-
ske končnice uporabljajo pred-
vsem kot simbol slovenske ljudske 
ustvarjalnosti v turistične namene, 
zato ni naključje, da so razstavo v 
Gornjem Gradu odprli ob Čebelar-
skem prazniku in k besedi povabi-
li tudi predsednika Čebelarske dru-
žine Gornji Grad Janeza Faleta. Le-
ta ni skrival zadovoljstva ob odpr-
tju razstave, poleg tega pa je na 
kratko predstavil delo gornjegraj-
skih čebelarjev. 

Marija Šukalo

V radmirski cerkvi sv. Frančiška 
je bil v nedeljo orgelski koncert Ber-
narde Štiglic. Za popestritev glasbe-
nega programa sta poskrbeli njeni 
sestri, njena mama z ženskim pev-
skim zborom in moški zbor, ki ga vo-
di sama.

Voditeljica dogodka Mateja Ugo-
všek je uvodoma predstavila Ber-
nardo, ki je nato začela s koncer-
tnim programom. Najprej se je po-
svetila baroku in romantiki. Poleg 
skladb tujih avtorjev je zaigrala tudi 
skladbi Stanka Premrla, enega naj-
plodnejših slovenskih skladateljev. 

V drugem delu sta pristopili 
Bernardini sestri Ksenija in Kristi-
na. Ksenija je letos zaključila če-

trti razred klavirja in se z orglami 
šele spoznava. Sledila je Kristini-
na spremljava z violino. Violinist-
ka gre jeseni v šesti razred glas-
bene šole. 

Sledil je nastop pevskih zborov 
Jutro in Zarja. Najprej so zapele žen-
ske pod vodstvom Bernardine ma-
me Rosane, nato pa še moški zbor, 
ki ga vodi Bernarda. Za pesem Osta-
ni z mano je tekst napisala Rosana 
Štiglic, pesem pa je zazvenela z gla-
sovi obeh zborov. V zadnjem delu 
koncerta so obiskovalci slišali še 
nekaj skladb iz 20. stoletja, orgelske 
himne pa so sklenile bogat koncer-
tni repertoar. 

Slavica Tesovnik
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Nekaj spominov naših godcev (5)

ANGELA KLADNIK - JERČELA (nadaljevanje)
(Kadar je bila družica pretiho, so zapeli)
Godci le igrajte veselo rumpumpum,
ker naši družici zamrznil je klun.

(Starešina kateremu od svatov)
K'je Micka b'la mlada, je preprasta b'la,
da bosa po snegu za Janezom šla.

(Družcu)
So svati veseli, le družec pa ni,
je celo noč plaušal, dobil pa nič ni.
*
Je družec študiral, da bil bi kdaj far,
pa mu je Micka branila, da tega nikdar.

(Ob odhodu neveste z njenega doma zapo-
je družica)

V imenu neveste naj to spregovorim,
da dom svoj preljubi težko zapustim.

(Mati zapoje sinu, ki odhaja zaradi poroke z 
doma)

Preljubi moj sin, te prosim lepo,
da tud' kot zakonski mož, me pozabil ne boš.

(Če je bil starešina slabe volje, so mu zapeli)
Ta naš'ga staršneta pa to tak' jezi,
'ma tako ženo, da jo zmerom srbi.

(Družici so kaj radi zapeli tudi tole)
Družica je mlada, nedolžnost ima,
prej k' bo ohcet minila, jo družcu preda.

(Družica pa odpoje)
Sama priznam, da nedolžnost imam,
pa tejle pokveki za plotom ne dam.

(Spet družec zapoje družici)
Družica je čenča, ki vse počveka,
še to je poved'la, da za talerje da.

(Če je bila družica preostra)
Preljubi mi svatje in ohcetarji,
če sem k'terga užalila, odpustite mi. 

MARTIN BRGLES - ŽOVNE
Če kdo, potem si Brgles zasluži posebno po-

zornost. Njemu se imamo zahvaliti za zapise, ki 
jih je zapustil in se hranijo v Zbirki Aleksandra Vi-
dečnika v Mozirju. Tam se hrani tudi notni zapis, 
ki je verjetno edini te vrste še ohranjen. 

Brgles – Žovne je bil kmet iz Primoža nad 
Ljubnim. Njegova hči Ivanka Podlesnik se ga je 
spominjala kot zelo delovnega in na sploh mar-
ljivega človeka. Bil je vedrega in dobrovoljnega 
razpoloženja ter odličen sogovornik. Veliko je 
bral in se zanimal za razne novotarije, ki tedaj v 
hribovskih predelih niso bile običajne. 

Tako je rad fotografiral in kot samouk ta po-
sel opravljal še za druge. Naučil se je igrati več 
inštrumentov, najraje pa je imel harmoniko. Ker 
so sosedje veliko godli, se je vključil v druščino 
Tostovrških pumpovcev. Naj povzamem dobe-
sedno nekaj misli hčerke Ivanke o svojem očetu:

»Bili so en velik »hecar« in je zato na svatbah 
in drugih »gaudah« imel glavno besedo. Kaj rad 
je za sebe rekel, da je kar dvojni ptič, namreč »br-
gles« in »žovne,« slednje je bilo domače ime. Po-
hvalil se je, da je igral na 124 ohcetih, pa na ne-
šteto drugih zabavah. Zapisoval si je stare pe-

Martin Brgles - Žovne

Lučka skupina Vandrovci. Fotografija je posneta leta 1927, na njej pa so: (stoje z leve) Sedmakov Jože 
z Ljubnega, Zavolovski Tona iz Gornjega Grada, Habrov Bine (Albin Mlačnik) iz Luč in Habrov France, 

prav tako iz Luč. Sedita z leve: Požarnikov Bine in Otov France (Franc Nadlučnik), oba iz Luč.

smi in pisal dnevnik, tudi med prvo svetovno voj-
no, a se je ta dragocenost žal izgubila.«

Umrl je star 88 let. V nadaljevanju nekaj nje-
govih zapisov.

Vkrogospevi (moški napevi)

Veselje tega sveta so naša dekleta, 
če gorši dobi, pa pri gorši zaspi.

Povsod sem že hodil, po Kranjskem še nič,
vse ljub'ce že ljubil, al' moje pa nič.

Bom kelnarce ljubu, pa kuharce mov',
bom pa zmeraj pocukrane žnabl'ce 'mov.

Prezgodej je s'noči petelin zapel.
moja ljub'ca je rekla, da b' ga zlodej uzev.

Tri ljub'ce imeti so čudne reči,
vsem trem se lagati, me nič ne skrbi.

Sukal jo, sukal sem jo pod roko,
d'jala je, d'jala je, drev' že kaj bo.

Na pragu je stala, je milo jokala,
je vila z glavo, moj'ga šoclja ne bo.

Pod okencem stanje je prazno pledranje,
se cajt zamudi, pa še ljubljenja ni.

Te lepe, te ljube sem vozil čez most,
te stare, te grde, sem smukal dol' skoz.

Smo lumpje, smo lumpje, smo lumpje mi vsi,
pa dečva le gleda, da lumpa dobi.

Tri leta sim pisal, tri leta sim bral.
pa sim ljubca zaslužil, le kdo m'jo dal.  
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LOJZE GLUK,
revirni gozdar,
Zavod za gozdove Slovenije,
OE Nazarje

KNJIŽNICA MOZIRJE

Novitete v mesecu juliju
LEPOSLOVJE: 

Läckberg, Camilla: Angel smrti, Riley, Lu-
cinda: Dekle na pečini, Banks, Maya: Vroči-
ca, Cross, Ethan: Volk, Garwood, Julie: Glasba 
senc, Sparks, Nicholas: Poroka, Deveraux, Ju-
de: Maske v mesečini, Gradišnik, Branko: En ku-
ža v Lizboni, da o ljudeh ne govorimo : (strogo 
zaupno na Portugalskem), Cercas, Javier: Vo-
jaki Salamine, Genet, Jean: Zaljubljeni jetnik.

STROKOVNA LITERATURA: 
Žebovec, Marjeta: Bojevnik : Spomini vojnih 

veteranov prve svetovne vojne, Podgoršek, Ve-
ronika: Nezvestoba in klinična praksa : priročnik 
za terapevte in željne razumevanja, Elkin, Allen: 

Obvladovanje stresa za telebane, Grdina, Igor: 
Proti nezgodovini, Kotnik, Vlado: Časopisi brez 
bralcev? : vzpon in zaton tiska, časnikarstva ter 
časopisne industrije, Deželan, Tomaž: Državljan 
v razmerju do države : ureditve in razprave sko-
zi čas.

MLADINSKA LITERATURA:
Saksida, Igor: Kdo pojasni krasne basni?, La-

pajne, Jani: Iz časa so piškoti, Klopčič, Alenka: 
Metka v Gvineji Bissau, Šinigoj, Damijan: Iska-
nje Eve, Hubery, Julia: Mali Leonardo, Widmark, 
Martin: Skrivnostna mumija, Hubery, Julia: Ka-
ko je babica rešila božič, Powell-Tuck, Maudie: 
Gusarji se ne bojimo teme!

Na območju Zgornje Savinjske in Šaleške do-
line gozdarji (zaenkrat) vemo le za eno odraslo 
drevo te vrste, in sicer raste na gozdnem robu 
v bližini kmetije Mlaker na Ljubnem ob Savinji 
(prsni premer 48 cm, višina 22 m). Ker gre za 
izredno posebnost in znamenitost naravne de-
diščine, gozdarji Savinjskega gozdarskega dru-
štva Nazarje in revirne pisarne Ljubno ob Savi-
nji Zavoda za gozdove Slovenije v sodelovanju 
z lastniki drevesa, celjsko območno enoto Zavo-
da za varstvo narave in Občino Ljubno ohranitvi 
tega drevesa namenjamo posebno pozornost. 
V ponedeljek, 28. julija, ob 18. uri organizira-
mo otvoritev označitve omenjenega drevesa z 
informativno tablo. Po kulturnem programu in 
predstavitvi drevesa boste imeli edinstveno pri-
ložnost poskusiti skorševo žganje in kis. 

Skorš – prezrta in redka 
drevesna vrsta, vredna pozornosti

Skorš (Sorbus domestica), ki je samonikla, 
avtohtona drevesna vrsta, je v slovenskih goz-
dovih zelo redek, zato je zelo pomembno, da 
ga ohranimo za prihodnje rodove. Skorš je si-
cer sorodnik pogostejših in v slovenskih goz-
dovih bolj poznanih drevesnih vrst jerebike 
(Sorbus aucuparia), mokovca (Sorbus aria) 
in breka (Sorbus torminalis). 

Včasih je bil precej razširjen kot samonikla 
gozdna in sadna drevesna vrsta, danes pa je 
redek. Največ ga raste na Primorskem, posa-
mezna drevesa, največ zunaj gozda, pa naj-
demo tudi v Beli krajini, na Bizeljskem, Koče-
vskem, Vipavskem ter v Prekmurju in Podravju. 

Ker je svetloljubna vrsta, ga najdemo v sve-
tlih gozdovih, na gozdnih robovih in zunaj 
gozda. Po deblu in izgledu krošnje je podo-
ben stari sorti hruške tepke, po listih pa jerebi-
ki. Doseže visoko starost, 200 do 300 let. Na 
prostem zraste do višine 22 metrov, v gozdu 
pa preko 30 m. Podobno je z debelino debla; 
v gozdu je deblo s premerom nad 60 cm raz-
meroma redko, na travnikih imajo najdebelej-
ši skorši prsni premer 100 cm in več.

Skorš uvrščamo med tiste vrste, ki pora-
ščajo predvsem nižje in tople lege, ustrezajo 

Listi skorša s plodovi (Foto: Zvone Sadar)

Mlakerjev skorš na Ljubnem ob Savinji, edino 
poznano odraslo drevo skorša v naših krajih. 

(Foto: Lojze Gluk)

mu območja z blagimi temperaturami, čeprav 
dobro prenese zimski mraz do -30 stopinj Cel-
zija. Uspeva na zračnih tleh, ki so bogata z 
apnencem in glino ter s hranilnimi snovmi. 

Skorš je med ljudmi znan že več kot dva ti-
soč let in slovi predvsem zaradi izjemne zdra-
vilnosti svojih plodov, ki so cenjeni kot sadje, 
za čaje, kompote, predelani v vino, žganje ali 
marmelado (proti črevesnim boleznim). Plo-

dove skorša so skupaj s plodovi jablan ali hru-
šk uporabljali za pridobivanje jabolčnega mo-
šta (tokca), saj so v moštu odpravljali mo-
tnost in zagotavljali njegovo trajnost.

Cvetovi so beli in dlakavi, združeni v socve-
tje. Cvetijo aprila in maja, plodovi pa dozori-
jo septembra in oktobra in so mesnati, okro-
glaste ali hruškaste oblike (velikosti do 5 cm), 
sprva zelenkaste, nato pa rdečkasto rumene 
do rjave barve.

Les skorša je med najbolj cenjenimi v Evro-
pi. Je zelo trd, težak, rahlo peščene do rdeč-
kaste barve. V preteklosti je bil zelo iskan, le-

po se gladi, malo poka in je elastičen. Upora-
bljali so ga za osi koles, vijake za stiskalnice, 
žitne mline, kopita pušk in podobne izdelke, ki 
so potrebovali zelo trden les. Danes ga upora-
bljajo za izdelavo glasbil, palic za biljard, rez-
barske izdelke ter za dragoceno pohištvo. 

V zadnjih nekaj letih smo gozdarji in neka-
tere občine v naših krajih že posadili okrog sto 
sadik skorša, zato verjamemo, da se skoršu 
obetajo boljši časi, pa tudi ljudem, saj je skorš 
zaradi velike estetske vrednosti, izjemne zdra-
vilnosti in uporabnosti lesa in plodov vreden, 
da ga obudimo iz pozabe. Ob tej priložnosti 
gre posebna zahvala prejšnjim in sedanjim 
lastnikom drevesa – družini Martina Klinerja, 
da so imeli čut za ohranitev skorša in ga bili 
pripravljeni predstaviti tudi ostalim.
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S HARMONIKO IN PESMIJO PO OKONINI

Pevci in pevke razvedrili vaščane

Na pevskem popotovanju po Okonini so uživali tako nastopajoči kot krajani. (Foto: Marija Šukalo)

Mešani pevski zbor Kulturnega društva Ljub-
no ob Savinji se je letos četrtič podal na prepe-
vanje po vasi in tako dodal kamenček v mozaik 
prireditev v okviru 54. Flosarskega bala. V sobo-
to so se pevci in pevke pod vodstvom Mitje Veni-
šnika in ob spremljavi harmonikarja Robija We-
issa sprehodili po Okonini. 

Pevsko »popotovanje« se je pričelo v spodnjem 

delu vasi, nadaljevalo na Četari, pri Kovačevih, Fa-
šunovih, Putnikovih, Apovih… in se končalo pri Pro-
dniku. Krajani, ki so pevce spremljali ali jih pričaka-
li na različnih točkah, so lahko spremljali bogat pro-
gram narodnih in ponarodelih pesmi, napitnic in 
šaljivih zbadljivk. Nekateri so s pevkami in pevci tu-
di zapeli ter zaplesali ob zvokih harmonike. 

Marija Šukalo

KULTURNO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Bralna 
uprizoritev 

Zakonskega 
apartmaja 

Člani Kulturnega društva Gornji Grad so v do-
mači dvorani zadnjo junijsko soboto pripravili bral-
no uprizoritev komedije Zakonski apartma. Gre za 
zahtevno dramsko delo, v katerem občinstvo spre-
mlja zakonski par v treh različnih življenjskih obdo-
bjih - najstniškem, v srednjih letih in v starosti. 

Par, ki ima v različnih obdobjih različne težave, 
ponudi kljub težkemu besedilu veliko humornih 
situacij. Gledalci bralne uprizoritve so se strinjali, 
da je igra zahtevna, v kulturnem društvu pa se bo-
do odločili, ali bo Zakonski apartma v novi gleda-
liški sezoni doživel tudi odrsko postavitev. 

Štefka Sem

8. MEDNARODNO SREČANJE LJUBITELJEV STARODOBNIH VOZIL ZGORNJA SAVINJSKA 2014

Skoraj dvesto »oldtimerjev« 
odkrivalo lepote Solčavskega 

Pločevinasti lepotci so dobesedno napolnili prireditveni prostor v Vrbju. (Foto: Franjo Atelšek) 

Nekateri starodobniki so se zapeljali tudi po 
panoramski cesti nad Solčavo. 

(Foto: Franjo Atelšek) 

Mednarodno srečanje ljubiteljev starodobnih 
vozil Zgornja Savinjska 2014, ki ga je organiziralo 
društvo Zgornjesavinjski starodobniki, je uspešno 
»pod streho«. Organizatorji so tudi letos povabili v 
goste številne stanovske prijatelje, ki so s svojimi 
pločevinastimi lepotci v soboto dobesedno napol-
nili prireditveni prostor na Ljubnem ob Savinji. 

Kar 149 vozil in blizu dvesto udeležencev se je 
nabralo ob vpisu v evidenco voznikov in njihovih 
sopotnikov. Skupaj s člani domačega društva je bi-
lo evidentiranih 187 »oldtimerjev«. Kot vedno so or-
ganizatorji tudi tokrat poskrbeli za pestro dnevno 
dogajanje. Karavana starodobnikov je na promo-
cijskem potepanju obiskala Solčavsko.

Na poti so se najprej ustavili v gostišču Firšt v 
Solčavi, kjer so obiskali tamkajšnji muzej in oku-
sili sladke dobrote iz sosednjega dnevnega bara 
Valentina. Na kmetiji Klemenšek jih je ob etnolo-
ški zbirki starega kmečkega orodja čakala kmeč-
ka malica v obliki domačega želodca in jabolčni-
ka. Udeleženci, ki so se nato podali po panoram-

ski cesti, so bili tudi na kmetiji Strevc pri Sv. Duhu 
pod Olševo postreženi z domačim prigrizkom. Ob 
vračanju na prireditveni prostor na Ljubnem so se 
ustavili še v penzionu Raduha v Lučah. 

Udeleženci srečanja so prišli iz 37 klubov iz Slo-
venije, Avstrije in Hrvaške, nekateri celo iz Nemčije. 
Po povratku v Vrbje so organizatorji, kot se za ta-
kšna srečanja spodobi, podelili priznanja za različ-
ne »naj« kategorije.

Fotogalerijo si lahko ogledate na www.savinj-
ske.com (geslo: st8zs14).

Franjo Atelšek
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75 LET PROSTOVOLJNEGA GASILSKEGA DRUŠTVA OKONINA

Že preizkušeno vozilo tudi uradno predali namenu

Poveljnik PGD Okonina Gregor Križnik je vozilo v oskrbo predal vozniku 
Antonu Sedovšku. 

Avto okoninskih gasilcev ima podvozje Mercedes Benz Vario, 
motor s 140 konjskimi močmi, stalni štirikolesni pogon, reduktor in 
možnost zapor diferencialov. Vozilo ima 1.500-litrski rezervoar za 
vodo, vgrajeno nizko ter visokotlačno črpalko Ziegler in poleg vse 
potrebne opreme za gašenje tudi opremo za nudenje prve pomoči 
ter posredovanje ob manjših tehničnih intervencijah in intervenci-
jah z nevarnimi snovmi.

Okoninski gasilci so že dalj 
časa izražali potrebo po novem 
vozilu in želja se jim je izpolni-
la ob izteku lanskega leta. Vozi-
lo so dodobra preizkusili že v le-
tošnjem žledolomu, v petek, 18. 
julija, pa so ga ob praznovanju 
75-letnice društva svečano pre-
dali namenu. 

Rabljeno vozilo GVC 16/15, ki 
so kupili od zreških gasilcev, je bilo 
predelano za njihove potrebe in ga-
silci so z njim zelo zadovoljni. Vozi-
lo je namenjeno gašenju in posre-
dovanju v raznih nesrečah.

Slovesnosti ob predaji avtomo-
bila in 75-letnici društva so se ude-
ležili številni predstavniki gasilskih 
društev, donatorji in domačini, ča-
stni gostje pa so bili direktor Upra-
ve RS za zaščito in reševanje Darko 
But, poveljnik Gasilske zveze Slo-
venije Franci Petek, župan občine 
Ljubno Franjo Naraločnik ter pred-
sednik in poveljnik Gasilske zve-
ze Zgornje Savinjske doline Janko 
Žuntar in Slavko Bric. 

Trak na vozilu je ob pomoči Bu-
ta in donatorja Mirka Straška, direk-
torja KLS Ljubno, prerezal župan 
Naraločnik in ključe predal povelj-
niku PGD Okonina Gregorju Križni-
ku, le-ta pa je vozilo v oskrbo pre-
dal vozniku Antonu Sedovšku. Oko-
ninski gasilci so ob tej priložnosti z 

zahvalami nagradili vse donator-
je, vozilo pa je blagoslovil diakon 
Stanko Čeplak. 

75 LET DRUŠTVA
Udeležence svečanosti sta uvo-

doma pozdravila predsednik in 
poveljnik okoninskega gasilskega 
društva Franc Fricelj in Gregor Kri-
žnik. Fricelj je povzel 75-letno zgo-
dovino društva, ki je bilo ustano-
vljeno 27. julija leta 1939 zaradi 
dveh večjih požarov v vasi. Takrat 
je nastala gasilska četa, predho-
dnica današnjega društva, v ka-
terem je sedaj 111 članov in sko-
raj toliko podpornikov. Društvo so-
di med najmanjše v gasilski zvezi, 
a med najbolj aktivne. 

Poveljnik Gregor Križnik ni poza-
bil na zahvalo domačim gasilcem. 
Šteje si v čast, da je njihov povelj-
nik in jih ne bi zamenjal za nobe-
no enoto. Poudaril je še, da ni va-
žno, ali je gasilsko vozilo novo ali 
rabljeno, važno je, da dobro služi 
namenu.

POHVALE GASILCEM
Trud in delo okoninskih gasil-

cev so pohvalili vsi govorniki. Žu-
pan Naraločnik se jim je zahvalil za 
opravljeno delo pri požarih in na-
ravnih nesrečah. Darko But je po-
udaril, da na upravi za zaščito in 
reševanje cenijo njihovo delo, saj 

se vedno brez pomisleka odzove-
jo. Franci Petek je izpostavil narav-
ne nesreče, ki jih je vedno več, ga-
silci pa so prvi, ki se odzovejo na 
pomoč. V imenu regijskega sve-
ta SAŠA regije in zgornjesavinjske 
gasilske zveze je Janko Žuntar iz-

razil ponos nad eno najbolj opera-
tivno usposobljenih ekip in zaželel, 
da tako tudi ostane. Slavno Bric je 
dodal, da je pridobitev vozila sad tr-
dega dela in uspešnega dogovar-
janja z donatorji. 

Tekst in foto: Štefka Sem

Poveljnik Gasilske zveze Slovenije Franci Petek je opozoril, da je naravnih 
nesreč vedno več, gasilci pa so prvi, ki se odzovejo na pomoč. 

Trak na vozilu je ob asistenci Darka Buta (levo) in Mirka Straška prerezal 
župan občine Ljubno Franjo Naraločnik. 
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17. PASTIRSKI PRAZNIK NA MENINI

Volovska ruleta največ sreče prinesla Radmirčanu

Odrasli pari so se najprej pomerili v molži mleka …

Zakoncema Darinki in Francu Grudniku, ki sta vrsto let skrbela za 
obiskovalce, so organizatorji izročili zahvalno darilo. 

… nato pa v poletnem veleslalomu oziroma vijuganju med količki v 
samokolnici z zaprtimi očmi. 

Pašna skupnost Menina – Go-
spodnja Globača je pripravila 17. 
pastirski praznik z volovsko ruleto. 
V nedeljo so se na Menini zbrali la-
stniki živine in številni ljubitelji na-
rave, ki so lahko uživali v pestrem 
zabavnem programu. Da je bil že-
lodec poln in grlo mokro, sta letos 
poskrbela nova oskrbnika planin-
skega doma Jana in Stane Žibovt z 
ekipo. Zakoncema Darinki in Fran-
cu Grudniku, ki sta vrsto let skrbe-

la za obiskovalce, letos pa »izpre-
gla«, so organizatorji izročili za-
hvalno darilo. 

Najprej so si obiskovalci lahko 
ogledali mimohod živine. Po bese-
dah predsednika pašne skupnosti 
Janeza Presečnika se letos od ma-
ja naprej na meninskih pašnikih pa-
se več kot tristo glav živine šestde-
setih gospodarjev. Za živino že vr-
sto let skrbi pastir Franc Časl - Stri-
ček s Homc. 

Osrednji dogodek druženja je bil 
volovski sprehod po 441 poljih in 
napeto pričakovanje, katerega bo 
označil s svojim iztrebkom. Ko je že 
kazalo, da bo sprehod po poljih tra-
jal več kot uro in bo za izbor dobitni-
ka vola potreben žreb, je vol zazna-
moval polje V16. Srečko s to ozna-
ko je kupil Denis Tamše iz Radmirja.

Organizatorji so pripravili tudi 
praktične nagrade za otroke, ki so po 
posameznih starostnih kategorijah 
zmagali v molži mleka. V tej disciplini 

so se preizkusili tudi odrasli, in sicer 
v parih. Isti par se je potem preizkusil 
še v meninskem poletnem veleslalo-
mu oziroma vijuganju med količki v 
samokolnici z zaprtimi očmi. Sešte-
vek obeh disciplin je dal finalne pare, 
ki so se za končno zmago potegova-
li v skakanju z vrečo. Najboljša Katja 
in Andrej Čebular sta za sabo pusti-
la Zvonka Drameta in Silvo  Vodušek 
na drugem ter Vinka Štiglica in Stan-
ko Kraševec na tretjem mestu.

Tekst in foto: Marija Šukalo
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Nekdanji gobarski »plac« je sedaj neprehodna polomija. (Foto: Jože Miklavc) 

Kvartet jurčkov v bukovem gozdu razneži še tako 
rutinskega gobarja. (Foto: Jože Miklavc) 

ZAČETEK GOBARSKE SEZONE Z OPOZORILOM ZA GOBARJE

No, pa so le pognale … gobice vabljive
Že kar nestrpni smo gobarji čakali na letošnje pr-

ve gobe (saj veste, lisičke, jurčke, golobice …). Če-
prav je narava na nekaterih področjih prehiteva-
la koledar, se gobam nekako ni nič mudilo. Kon-
cem prejšnjega meseca in v začetku julija pa so 
prav na tiho (gobarji namreč) pobrali prve primer-
ke poletnega gobana »jurčka«, sem ter tja tudi ka-
kšno manjšo jato lisičk, vmes se je posvetila še ka-
kšna dežnikarica in to je bilo dovolj, da se je sezo-
na »uradno« začela. 

Huda moča in šokantna ohladitev prav v obdo-
bju polne lune, ki velja med mnogimi za razlog buj-
nejše rasti gob (in tudi drugih opaznih pojavov v 

naravi in pri ljudeh), najbrž ne bo ravno koristila le-
tošnji letini. A raje počakajmo, saj se vse hitro spre-
minja, ritem narave pa preseneča v obe smeri. Je 
pa opozorila vredno stanje v naših gozdovih, ki bo 
oviralo in po svoje ogrožalo tudi gobarje. 

Mnogo znanih »placev« z gobami ni več, saj so 
podrta drevesa in izruvani koreninski sistemi priza-
deli gobja rastišča. »Glive« so partnerji rasti na po-
sameznih vrstah drevja in če se kaj slabega doga-
ja z drevesom, se to takoj odraža pri gobah (ki ne 
zrastejo). 

Nevarnost za gobarjenje ni le v polomljenih in 

podrtih deblih ter vejevju zaradi neprehodnosti. Še 
vedno v krošnjah visijo odlomljene »vrhače«, veje in 
obešena debla v drugo drevje. Ob vetrovnem vre-
menu obstaja možnost padanja le-teh z višine de-
set in več metrov, zato to predstavlja resno nevar-
nost za poškodbe, celo smrtne nezgode. Poveča-
na previdnost vsekakor ne bo odveč. 

Na začetku nove gobarske sezone spomnimo, 
da narava ni neskončen vir lepot in dobrin, zato le 
zmerno in bolj za rekreacijo po te, prelepe sadeže, 
ki krasijo naše gozdove in obronke travnikov.

Jože Miklavc
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Novo vozilo je v osnovi Iveco Daily 70 C 17 s 170 konjskimi 
močmi in izvedbo štirikolesnega pogona iz avstrijske tovarne 
Achleitner. Nadgradnja je delo proizvajalca Gasilska vozila Pu-
šnik iz Slovenske Bistrice. Vozilo nosi oznako GVV1 in premo-
re poleg 800 litrov gasilne vode še veliko prostora za gasilsko 
in reševalno opremo, ki se uporablja pri različnih intervencijah.

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD

Nov gasilski avto zamenjal 31 let starega 
predhodnika

Predsednik PGD Gornji Grad Drago Fale (v sredini) je s ponosom povedal, 
da društvo že 131 let deluje v pomoč ljudem. 

Gornjegrajski gasilci so v prete-
klem letu praznovali 130-letnico in 
čeprav so si zelo želeli ob tej prilo-
žnosti v gasilski dom postaviti nov 
gasilski avtomobil, jim to ni uspelo. 
Vozilo so nabavili kasneje in ga tu-
di že uporabili, v soboto, 19. julija, pa 
so ga v okviru Čebelarskega prazni-
ka uradno predali namenu. 

Ob tej priložnosti so podelili pri-
znanja zlatim, srebrnim in brona-
stim donatorjem ter članom dru-
štva, ki so se najbolj trudili, da je do 
nakupa vozila sploh prišlo. Godba 
Zgornje Savinjske doline je slove-
snost pospremila z glasbo, do-

mači župnik Jože Belak pa je vozi-
lo blagoslovil. Župan Stanko Ogra-
di je ključe vozila predal poveljniku 
Marku Fedranu in mu zaželel, da 
ga bodo uporabljali tako dolgo kot 
prejšnjega. Fedran je za vozilo za-
dolžil voznika Roka Remica in nje-
govega pomočnika Tadeja Černev-
ška.

131 LET NA VOLJO LJUDEM
V govoru je predsednik društva 

Drago Fale povzel napore članov 
društva, da so zbrali dovolj sredstev 
za vozilo. Največ je prispevala Obči-
na Gornji Grad, kar 90 tisočakov, pre-
ostalo so zbrali od donatorjev. Ome-

nil je, da društvo obstaja že 131 let in 
že od nekdaj so gasilci na voljo lju-
dem, le oprema se je v tem obdobju 
modernizirala. Vozilo, ki so ga kupili 
ob 100-letnici društva, je odslužilo in 
želijo si, da bo tudi novo tako dolgo 
v uporabi.

MODERNIZACIJA NUJNA
Predsednik zgornjesavinjske ga-

silske zveze Janko Žuntar je v govo-
ru izrazil zadovoljstvo nad novo pri-

dobitvijo, ki bo operativnim članom 
omogočila še boljše opravljanje de-
la. Župan Ogradi je dejal, da so si ga-
silci zadali velik cilj, katerega so dose-
gli v dobrobit vseh občanov, pa tudi 
občanov sosednjih občin, saj ob ve-
čjih požarih pomagajo drugim dru-
štvom. »Potreba po zamenjavi 31 let 
starega vozila je bila velika in nakup 
novega je bil mogoč le z združeni-
mi močmi gasilcev, občine in dona-
torjev. Gasilci potrebujejo moderno 

opremo, saj se vse pogosteje sreču-
jemo z vse hujšimi naravnimi nesre-
čami in ne več le požari, povsod pa 
so gasilci prvi na razpolago,« je po-
udaril Ogradi.

KRONOLOGIJA 
NABAVE GASILSKE TEHNIKE

Povezovalec dogodka Anton Be-
zovšek ml. je pripravil kronološki pre-
gled nabave gasilske tehnike. Prvo 
ročno brizgalno, ki deluje še sedaj, 

Župan Stanko Ogradi je ključe avtomobila predal poveljniku Marku Fedranu 
z željo, naj jim vozilo služi vsaj tako dolgo kot prejšnje. 

Za vozilo bosta skrbela voznik Rok Remic (desno) in njegov namestnik 
Tadej Černevšek. 

je društvu leta 1886 kupila škofijska 
gospoda. Nato so v letu 1930 kupi-
li prvo motorno brizgalno, leta 1942 
pa prvi opremljen gasilski avto Mer-
cedes in motorno brizgalno Rosen-
bauer, ki tudi še deluje. Sledili so na-
kupi prenosne motorne brizgalne, 
orodnega vozila, avtocisterne, vo-
zila za prevoz moštva … vse do naj-
novejše pridobitve, gasilskega vozi-
la GVV1.

Tekst in foto: Štefka Sem
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Organizacije, Šport, Oglasi

Naročniki Savinjskih novic imajo 
15% POPUST pri objavah zahval in čestitk.

TABORJENJE NA LAZAH

Bivakiranje - izkušnja 
preživetja v naravi

Takole je taborovodja Alenka Verbuč tabornike učila streljanja z lokom. 
(Foto: Marija Šukalo) 

Taborniki rodu Sotočje Nazar-
je – Kokarje so konec junija orga-
nizirali vsakoletno taborjenje. Na-
men petdnevnega bivanja v naravi 
je po besedah taborovodje Alenke 
Verbuč spodbujanje razvoja sku-
pnosti, spoštovanje dostojanstva 
drugih in povezovanje z naravnim 
svetom. 

Na Lazah pri Kokarjah se je dru-
žilo več kot štirideset osnovnošol-
cev od prvega do devetega razre-
da z Rečice ob Savinji, iz Nazarij in 
Mozirja. Razdeljeni so bili po staro-
stnih skupinah: medvedki in čebe-
lice, gozdovniki in gozdovnice ter 

popotniki in popotnice. Spoznava-
li so življenje brez računalnika in in-
ternetnih povezav. 

Taborni dan so pričeli z dviga-
njem zastave in učenjem različnih 
taborniških veščin ter ga po kosi-
lu nadaljevali z igro, zaključili pa 
z druženjem ob tabornem ognju. 
Starejši so se podali na bivakiranje, 
kamor so si lahko odnesli le pičlo 
zalogo hrane. Če so hoteli prežive-
ti, so morali hrano poiskati v nara-
vi. Zelo zanimiva izkušnja za udele-
žence tabora je bilo tudi srečanje z 
eksotičnimi živalmi. 

Marija Šukalo

TENIS

Zaživel teniški klub Zgornje Savinjske doline
S prvomajskim turnirjem ekip v 

teniškem centru Jakop na Ljubnem 
ob Savinji je na novo zaživel teniški 
klub Zgornje Savinjske doline. Kljub 
je bil ustanovljen z namenom iska-
nja mladih talentov, ki bi jih s stro-
kovnim delom in pristopom ter s 
podporo sponzorjev in staršev po-
skušali usmeriti na pot profesiona-

lizma, torej poiskati in oblikovati Sa-
vinjčana, ki bo v prihodnje krojil ta-
ko slovenski kot svetovni teniški vrh. 

Po besedah ambicioznega pred-
sednika novoustanovljenega klu-
ba Tomaža Žerovnika imamo v na-
ši dolini mladih talentov dovolj, ven-
dar so trenutni pogoji za uspešno 
delo, predvsem ker ni dvorane, vse 

prej kot dobri. To je potrebno izbolj-
šati in v klubu bodo storili vse, da 
nivo tenisa dvignejo na raven, ki si 
ga Zgornja Savinjska dolina zaslu-
ži. Seveda podpirajo tudi rekreacijo, 
vendar je njihov ključni interes profe-
sionalni tenis. 

Eden od pobudnikov ustanovi-
tve kluba in njegov podpredsednik 
je Blaž Weiss, Rečičan, ki se že vr-
sto let profesionalno ukvarja s te-
nisom. Bogate izkušnje in visoko 
zastavljeni cilji v matičnem klubu 

mu kot glavnemu trenerju pomeni-
jo dodatno motivacijo in velik izziv.

V klubu trenutno deluje 30 teni-
sačev, ki svoje treninge opravljajo 
predvsem na Ljubnem in Rečici ob 
Savinji, že samo ime kluba pa da-
je vedeti, da se želijo razširiti po ce-
lotni dolini. Včlanijo se lahko otro-
ci od petega leta dalje, klub pa jim 
nudi začetni in nadaljevalni tečaj 
tenisa, redno tedensko vadbo, mo-
žni pa so tudi individualni treningi.

Franjo Pukart 

Blaž Weiss (levo) in Tomaž Žerovnik želita omogočiti teniškim talentom 
prodor v slovenski in svetovni vrh. (Fotodokumentacija TK Zgornje 

Savinjske doline)

Zgornjesavinjski teniški klub 
vabi otroke in 

odrasle 
na

 

ZAČETNE IN NADALJEVALNE 
TEČAJE TENISA.

Tečaji bodo potekali 
med 4. in 8. 8. 2014 

na različnih lokacijah 
po Zgornji Savinjski dolini, 

odvisno od prijav.
Prijave na: 

051 610 606 
Tomaž Žerovnik.
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STRELSKO DRUŠTVO GORNJI GRAD 

Presečnik pred 
konkurenco

Najboljši trije strelci na tekmi z malokalibrsko puško (z leve): Peter Krajnc, 
Davorin Presečnik in Boris Purnat (Fotodokumentacija SD Gornji Grad) 

Strelsko društvo Gornji Grad je 
ob zaključku polletne sezone na 
strelišču Lovske družine Gornji 
grad v Zagradišču prvo nedeljo v 
juliju organiziralo strelsko tekmo z 
malokalibrsko puško. 

Tekma je bila nekaj posebnega, 
saj so tekmovalci streljali sede z na-

slona na razdalji 50 metrov, 5 nabo-
jev za preizkus in 10 za oceno. Re-
zultati so bili v povprečju zelo dobri, 
najboljši pa so bili: zmagovalec Da-
vorin Presečnik s 87 krogi, drugou-
vrščeni Boris Purnat s 85 krogi in 
tretji Peter Krajnc s 83 krogi.

Peter Bezovšek

ATLETINJA MAJA MIHALINEC

Zmagala v Kapfenbergu 
in izpolnila normo za EP

Maja Mihalinec po dvojni zmagi v 
avstrijskem Kapfenbergu. 

(Foto: Luka  Zidar) 

V nedeljo je v Kapfenbergu na av-
strijskem Štajerskem potekal atlet-
ski miting, na katerem je nastopi-
la tudi Maja Mihalinec iz Mozirja, si-
cer članica velenjskega atletskega 
kluba. Mihalinčeva je z rezultatom 
11:55 zmagala v teku na 100 me-
trov in dosegla normo za evropsko 
prvenstvo, ki bo avgusta v Zürichu.

Maja je zmagala tudi v teku na 
200 metrov in izboljšala svoj osebni 
rekord, žal pa je z rezultatom 23:83 
za slabi dve desetinki zgrešila nor-
mo za evropsko prvenstvo, vendar 
zaradi tega ni bila razočarana: »Po 
šestih letih sem dosegla dva oseb-
na rekorda, kar sem težko pričako-
vala. Na tekmovanju sta mi uspela 
dva tehnično dobra teka. Čutim, da 
se moja forma stopnjuje, zato se že 
zelo veselim naslednjih tekem.«

Marija Šukalo

LIGA V KOŠARKI LUKNA 2014 V MOZIRJU

Naslov prvaka že četrtič 
zapovrstjo zasluženo 

ekipi LTP Praznik

Kljub temu, da je bila ekipa LTP Praznik za Vrtnine Palir premočan 
nasprotnik, so gledalci v finalu gledali atraktivno in kvalitetno košarko. 

(Foto: Marija Šukalo) 

S finalnimi boji se je drugo sobo-
to v juliju v Mozirju končala liga v ko-
šarki Lukna 2014. Naslov prvaka je 
že četrtič zapovrstjo pripadel eki-
pi LTP Praznik, ki je z veliko razliko, 
končni rezultat je bil 84:50, prema-
gala polzelsko ekipo Vrtnine Palir.

nastopajo v ligi že od same ustano-
vitve lige, in Nazarčani. Slednji so bi-
li na koncu boljši tekmec.

Sicer pa je v košarkarski ligi v 
Mozirju, ki jo vsako leto organizi-
ra tamkajšnje športno društvo, le-
tos pod vodstvom Aljaža Pauliča, 

Obe ekipi sta v finalno srečanje 
stopili z veliko tekmovalnega nabo-
ja. Igrala se je kvalitetna in atrak-
tivna košarka, tako da so gledalci 
prišli na svoj račun. Najboljši stre-
lec tekme je bil Primož Bitenc (LPT 
Praznik) z 28 točkami.

Na sedmem mestu je pristala eki-
pa ŠD Mozirje, ki je brez boja pre-
magala ekipo ŠD Raduha. V tekmi 
za peto mesto je mlada ekipa Run 
Forrest, Run po podaljšku in drama-
tični končnici strla odpor ekipe Gor-
nji Grad Pizzeria 902. Za tretje me-
sto so se pomerili Veterani Elektre, ki 

nastopalo osem ekip, ki so v pr-
vem delu odigrale tekme po siste-
mu »vsak z vsakim«. Prva štiri mo-
štva so se nato pomerila po siste-
mu polfinale-finale za prvaka, osta-
le ekipe pa so igrale za razvrščanje 
od 5. do 8. mesta. 

Ob zaključku lige so v soboto po-
delili pokale najboljšim ekipam LPT 
Praznik, Vrtnine Palir in Nazarje. 
Proglasili so tudi najboljšega strel-
ca, to je bil Žiga Plesnik (ŠD Radu-
ha), in najboljšega metalca trojk, to 
pa je bil Miha Žohar (Vrtnine Palir).

Marija Šukalo
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

 Petek,
25. julij 

ob 10.00. Solčava
Ustvarjalna delavnica za otroke (od 5 let dalje) s priznanim 
ruskim slikarjem Jurijem Kravcovom

ob 13.00. Logarska dolina
Prižig oglarske kope

ob 16.00. Solčava
Razstave: Ročna dela Solčavanov, Zdravilna zelišča, Metulji na 
Solčavskem, Razstava polstenih (filcanih) izdelkov znamke 
Bicka, Razstava Divjad na Solčavskem, Atelje Majnik

ob 17.00. Solčava
Turnir v malem nogometu, 14. memorial Ipavec – Gregorc

ob 18.00. Center Rinka v Solčavi
Odprtje razstave karikatur Nejke Selišnik

ob 19.00. Laze pri Kokarjah
Projekcija pod zvezdami

ob 20.00. Cerkev Marije Snežne v Solčavi
Slovenski citrarski kvartet

ob 21.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosfest 2014, večer z Mambo Kingsi in Fešta bandom

ob 21.15 do 23.30. Solčava
Nočno opazovanje metuljev

Sobota,
26. julij 

ob 9.00 do 19.00 Solčava
Razstave: Ročna dela Solčavanov, Zdravilna zelišča, Metulji na Sol-
čavskem, Razstava polstenih (filcanih) izdelkov znamke Bicka, 
Razstava 'Divjad na Solčavskem', Razstava karikatur Nejke Selišnik

ob 9.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Nogomet na milnici

ob 10.00. Solčava
Ustvarjalna delavnica za otroke (od 5 let dalje) s priznanim 
ruskim slikarjem Jurijem Kravcovom

ob 10.00. Logarska dolina
Vodenje po naravoslovno-etnografski poti

ob 10.00. Solčava
Multimedijska predstavitev Solčavsko – sprehod v naročje Alp

ob 12.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Zabavne igre

ob 14.00. Solčava
Izposoja električnih vozil – klubsko vozilo, osebni transporterji, 
skuterji, kolesa - Legro

ob 16.00. Atelje Majnik v Solčavi
Razstava filcanih, pletenih, kvačkanih, vezenih izdelkov za dom 
in osebno rabo

ob 17.00. Juvanje
Otvoritev obnovljenega vaškega jedra

ob 17.00. Solčava
Ženski turnir v malem nogometu

ob 18.00. Solčava
Multimedijska predstavitev Solčavsko – sprehod v naročje Alp

ob 19.00. Center Rinka v Solčavi
»Solčavsko skozi čas« – kulturno kulinarični večer z degustacijo 

ob 20.00. Laze pri Kokarjah
Veselica ob praznovanju 90-letnice PGD Gorica ob Dreti 
z ansamblom Modrijani

ob 21.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosfest 2014; večer s Siddharto, Zablujeno generacijo ...

ob 21.15 do 23.30. Logarska dolina
Nočno opazovanje metuljev

Nedelja, 
27. julij 

ob 09.00. Solčava
Sprehod po Fidovem gaju

ob 09.00 do 19.00. Solčava
Razstave: Ročna dela Solčavanov, Zdravilna zelišča, Metulji na Sol-
čavskem, Razstava polstenih (filcanih) izdelkov znamke Bicka, 
Razstava 'Divjad na Solčavskem', Razstava karikatur Nejke Selišnik

ob 10.00. Solčava
Vaška tržnica, Viže domačih muzikantov, Zabavne etno-fletno igre

ob 10.00. Solčava
Multimedijska predstavitev Solčavsko – sprehod v naročje Alp

Napovednik dogodkov

Nadaljevanje Napovednika dogodkov na strani 26

• TATVINA MOTORNEGA VOZILA
Luče: 15. julija so bili policisti obveščeni, da je prišlo v Lučah do 

tatvine osebnega avtomobila znamke peugeot 3008, letnik 2009. 
Tat je z dejanjem lastnika oškodoval za okoli deset tisoč evrov. 

• VLOM V STANOVANJSKO HIŠO
Ljubija: 15. julija je bila policija obveščena o tatvini v starejšo hi-

šo v Ljubiji. Neznanec je iz notranjosti odnesel zlatnino in povzročil 
za okoli 500 evrov škode.

• VLOM V GOSTINSKI LOKAL, POSKUS TATVINE IN FIZIČNI OBRAČUN
Prihova, Nazarje: 17. julija ob enih ponoči so bili policisti obve-

ščeni, da je neznanec na Prihovi vlomil v gostinski lokal in iz notra-
njosti ukradel prenosno blagajno, v kateri je imel lastnik lokala de-
nar za poslovanje. Pol ure kasneje je isti storilec, kot so pri preiska-
vi ugotovili policisti, v bližini stanovanjske hiše v Nazarjah posku-
šal izvršiti tatvino, pri tem pa ga je zalotil lastnik. Med njima je pri-
šlo do prepira, ki je nato prerasel v fizični obračun, pri katerem je 
lastnik storilca porezal z ostrim predmetom. Slednji je s kraja do-
godka pobegnil, a je čez nekaj ur zaradi hudih poškodb sam po-
iskal pomoč v zdravstvenem domu v Mozirju, od koder so ga od-
peljali v bolnišnico.

• PLANINKA Z ZVITIM GLEŽNJEM
Logarska dolina: 19. julija popoldan si je na poti z Okrešlja pri 

Orlovem gnezdu v Logarski dolini planinka pri sestopu zvila gle-
ženj. Posredovali so reševalci GRS Celje, ki so ponesrečenki po-
škodovan gleženj imobilizirali, jo pospremili do gozdne ceste in z 
vozilom prepeljali v dolino.

• MOTORIST TRČIL V SKALE
Luče: 19. julija je na regionalni cesti med Lučami in Solčavo vo-

znik starodobnega motornega kolesa s prikolico oziroma tricikla 
zaradi neprilagojene hitrosti trčil v skale ob cesti, padel po vozi-
šču in se huje telesno poškodoval. Z reševalnim vozilom je bil od-
peljan v bolnišnico, kjer je ostal na zdravljenju. Posredovali so ga-
silci PGD Nazarje, ki so z vpojnimi sredstvi posuli in očistili razlite 
motorne tekočine ter odklopili akumulator na vozilu.

• ŠE EN VLOM V GOSTINSKI LOKAL
Mozirje: V noči z 21. na 22. julij je neznani storilec v Mozirju vlo-

mil v gostinski lokal in ukradel menjalni denar ter steklenico žga-
nja.

Policisti med preiskavo kraja dogodka.
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Pisma bralcev, Zahvale, Oglasi

Zapel je zvon tebi v slovo,
poln bolečin ostaja spomin,
ostaja praznina, molk in tišina ...

ZAHVALA
ob boleči izgubi dragega 

Frančiška TERBOVŠKA
iz Florjana pri Gornjem Gradu

18.9.1925 – 8.7.2014

Iskreno se zahvaljujemo vsem za izrečene besede sožalja, podarje-
no cvetje, sveče in svete maše.

Zahvaljujemo se župniku Jožetu Belaku in ministrantom za le-
po opravljen obred. Hvala govorniku Jožetu za besede slove-
sa, pevcem, praporščakom in Savinjskemu trobilnemu kvartetu.  
Prisrčna hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi 

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
ni več tvojega smehljaja,
utihnil je tvoj glas,
bolečina in samota sta pri nas.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage žene, mame, stare mame in prababice

Frančiške BREZOVNIK
p.d. Zagradiške  mame iz Radegunde

26.3.1934 – 17.7.2014

se iskreno zahvaljujemo sosedom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem, ki ste nam v trenutkih žalosti priskočili na pomoč, izreka-
li sožalje, darovali za sveče in svete maše in jo pospremili na njeni za-
dnji poti.

Posebna zahvala je namenjena zdravstvenemu osebju Mozirje in 
bolnišnici Topolšica, patru Viktorju in patru Franciju za opravljen po-
greb, pevcem za odpete pesmi, gospodu Romanu Čretniku za ganljiv 
govor in pogrebni službi Morana. Vsem in vsakemu še enkrat hvala.

Žalujoči domači

25 let muzejskih zbirk v Gornjem Gradu

15.7. je torej minilo že četrt sto-
letja. Morda šele četrt stoletja, kaj-
ti otvoritve se še prav dobro spomi-
njam. Kot bi bilo lani.

Prepričan sem, da je tudi doma-
činom in tudi Zgornjesavinjčanom 
ta čas hitro minil. Saj ne trdim, da 
ni marsikdo vsaj na tihem načrto-
val, da si bo muzej prej ali slej ogle-
dal, a le malo jih je uspelo svoj na-
men uresničiti. Večino je povozil 
čas, kot pravimo. To se zgodi, če 
želja vendarle ni dovolj močna, ozi-
roma je močnejše prepričanje, da 
tako ali tako ni kaj pametnega za 
videti. Drugače povedano: kriv naj 
bi bil muzej, ne človek, ki se zara-
di svojih pomislekov raje odreče 
ogledu. Seveda so sodbe tistih, ki 
si zbirke ogledajo, drugačne. Tisti, 
ki imajo kaj na svojem »podstreš-
ju«, so nad njimi navdušeni. Morda 
še najbolj nad podstrešjem (zgrad-
ba je iz l. 1578), kjer je seveda tudi 
vse polno starin.

Resnici na ljubo podstrešje mu-
zeja letos prvič nisem uredil za ogle-
de. Pred zimo je namreč treba manj-
še predmete pospraviti v skrinje, da 
se zavarujejo pred morebitnim sne-
žnim metežem, ki ga to zimo ni bilo. 
Zadnjič je bil marca lani. Za ponov-
no nepostavitev eksponatov ni le en 
razlog. Niti ne najvažnejši je ta, da 
streha že od l. 2002 pušča. Ima ne-
kaj premaknjenih slemenjakov. In to 
ne na vodoravnem delu, kar ne bi bi-
lo tako hudo, temveč na poševnem, 
stranskem, v smeri zvonika. Ker gre 
torej za nagib, v notranjost, na škar-
nik (»špirovec«) priteče tudi voda s 
slemenjakov nad odprtino. Od sa-
me žalosti, če ne tudi od mokrote, 
bo revež segnil.

Na občini sem interviral že nasle-
dnje poletje. Seveda obljube, najprej 
županove, nato še direktorja občin-

ske uprave. Drugega nič. Pri seda-
njem županu sem poskušal znova, 
lani junija še pri direktorici občinske 
uprave. Nobenih obljub, nobenih re-
akcij. Kaj sem sploh jaz, da bi me 
kdo resno jemal?

Sem pa tokrat povedal, da bom, 
če ne bodo nič ukrenili, o tem čez 
dva meseca napisal v SN. Da rok 
le ne bi bil prekratek, sem poča-
kal dobro leto dni. Zdaj je že skraj-
ni čas, da obljubo izpolnim. Sam 
je, kot rečeno, niti nisem dobil, za-
to je sploh čudno, da sem lahko kaj 
pričakoval. In to ob izkušnjah, ki jih 
res ni malo.

Moj namen je samo to, da bo v 
SN končno črno na belem, da sem 
si za to prizadeval. Enkrat v bodoč-
nosti, ko bo treba z veliko stroški 
streho vendarle popraviti, bi me lah-
ko kritizirali tudi prav tisti, ki me že 
ves čas, prav zaradi moje ˝krivde˝ 
za muzej, ignorirajo. Kljub temu ni-
komur ne želim nič slabega. A bilo 
bi neumno, če bi ob tem, ko za svo-
je delo v muzeju, za katerega sem 
zbral večino eksponatov, nisem ni-
ti plačan, na svoje stroške pa bi dal 
popravljati streho. Sam je namreč 
niti ne morem. Niti prekriti streho. Na 
spodaj idočih bi namreč lahko raz-
bil kakšen strešnik. Najbolj razumno 
je dandanes najeti dvigalo. Zanimi-
vo je to, da so z dvigalom, ki bi za-
radi svoje višine popolnoma ustre-
zalo, nekako pred mesecem dni po-
pravljali streho nad božjim grobom. 
Tovornjak ga je pripeljal ravno pod 
obravnavano luknjo v strehi. Kaj bi 
še dodajal? Lahko bi še marsikaj, a 
napisal bom le to, da sem strašno 
razočaran nad občino. Pa ne le za-
radi te strehe.

Janez Mavrič 
Attemsov trg 8

Gornji Grad
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Za razvedrilo

PREVIDNO Z NASLEDNJO POTEZO
Toni Strnišnik (levo) in Siniša Todorović, člana upravnega odbora 

Turističnega društva Rečica ob Savinji, sta prekrižala meča na sre-
dnjeveških igrah v Pilštanju.

Siniša: »Kaj praviš na rundo mečevanja?«
Toni: »Velja, a prej si daj kak pisk'rc na glavo. Kaj pa vem, kako 

sem spreten s temle mečem.«
Siniša: »Potem se ti obleci raje v kak tank. Tudi jaz ne vem, kaj bom 

počel s tole rečjo.«

ALI SE ŠE LAHKO POREDIMO?
Rečiška občinski poveljnik Franc Finkšt (levo) in župan Vinko Je-

raj sta si ogledala gasilske hlače, ki se lahko regulirajo v pasu.
Vinko: »Tele hlače so pa za krepke fante.«
Franc: »Toda če bodo zapolnili hlače do zadnjega veza, bodo za 

aktivne gasilce težko okretni.«

(Foto: MŠ)

(Foto: MŠ)

(Foto: ŠS)

BIDER »FIRST« ŠOFER FIRŠTOVIH STARODOBNIKOV
Ko so ljubenski šefi srečanja starodobnikov ob zaključku prireditve de-

lili priznanja in pokale, so na sceno kar nekajkrat poklicali tudi »goldfin-
gerja« med lastniki in vozniki starodobnikov Franca Firšta iz Radegunde. 
V njegovi odsotnosti je prihajal po medalje za zasluge kar njegov »dvorni 
šofer« Janko Bider (z obvezno fajfo), ki je pred množico naposled izjavil: 
»Veste, nisem jaz ta plemeniti Firšt, gospod je odsoten, sem pa »first« (pr-
vi) med najlepšimi ... no, z najlepšim starim kot novim avtom.«

(Foto: JM)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 31. številki SN

2014

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazni-
ki: od 7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. 
ure, sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e  s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO

Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob so-
botah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tu-
di za državne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so 
možni tudi zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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MORDA STE ISKALI PRAV TO

Nedelja, 
27. julij 

ob 11.00 do 14.00. Solčava
Ustvarjalna delavnica za otroke (od 5 let dalje) s priznanim 
ruskim slikarjem Jurijem Kravcovom

ob 11.00 do 15.00. Robanov kot
Kuhanje masovnika na prostem pri planšariji

ob 13.00 do 16.00. Solčava
Kulinarično raziskovanje z Binetom Volčičem 

ob 14.00 do 17.00. Solčava
Izposoja električnih vozil – klubsko vozilo, osebni transporterji, 
skuterji, kolesa - Legro

ob 14.00 do 17.00. Solčava
Testne vožnje, izposoja in tekmovanja z električnimi vozili 
– klubsko vozilo, osebni transporterji, skuterji, kolesa - Legro

ob 16.00. Atelje Majnik v Solčavi
Razstava filcanih, pletenih, kvačkanih, vezenih izdelkov za dom 
in osebno rabo

ob 16.00. Lovski dom Ljubno
Nedeljsko popoldne z  Ljudskimi  godci in pevci, sledi glasbeni 
večer z ansamblom Okajeni muzikantje

ob 17.00. Gostišče in muzej Firšt, Solčava
Multimedijska predstavitev Potočke zijalke 

ob 18.00. Solčava
Multimedijska predstavitev Solčavsko – sprehod v naročje Alp

ob 21.15 do 23.30. Logarska dolina
Nočno opazovanje metuljev

Ponedeljek,
28. julij

ob 10.00. Fašunova hiša na Ljubnem ob Savinji
Dobrih 10 let Zavoda Savinja, Srečanje soustvarjalcev Zavoda 
Savinja

ob 18.00. Kmetija Mlaker na Ljubnem ob Savinji
Označitev Mlakarjevega skorša (redke drevesne vrste) 
z informativno tablo

Sreda,
30. julij 

ob 7.00. Športni park Radmirje
Prikaz košnje in spravilo sena

ob 16.00. OŠ Ljubno - telovadnica
Turnir v odbojki – OK KLS Ljubno

ob 17.00. Kegljišče Ermenc
Tekmovanje v kegljanju

ob 21.00. Pred hotelom Planinka na Ljubnem ob Savinji
Koncertni večer z Vladom Kreslinom

Četrtek, 
31. avgust

ob 13.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Srečanje društva upokojencev

ob 18.00. Piknik prostor na Ljubnem ob Savinji
Razdiranje kope za oglje

ob 18.00. Osnovna šola Ljubno ob Savinji
Razstava likovnih del Lize Lik 

ob 20.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Babji mlin v izvedbi KD Ljubno ob Savinji

ob 21.00. zbor pred Kulturnim domom Ljubno ob Savinji
Nočni pohod na Rajhovko s Planinskim društvom Ljubno ob Savinji

Napovednik dogodkov

Nadaljevanje Napovednika dogodkov s strani 22

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-
la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in po-
ceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	MONTAŽA	SATELITSKIH	SISTEMOV	–	POP	TV	
IN	A	KANAL
Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV 
in KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh 
satelitskih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 
041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in na-
prav na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	GEODETSKE	STORITVE	IN	SVETOVANJE
Izvajamo geodetske storitve: ureditev meje, parcelacija, vpis 
stavbe v kataster stavb, zakoličbe, geodetski posnetek,… GSM: 
031/337-478 Marko Mlinar.

Geoid d.o.o., Pisarna Gornji Grad, Attemsov trg 3, 3342 Gornji Grad.

◊	OGREVANJE	in	VODOVOD
Kotli na biomaso, toplotne črpalke, solarni sistemi, adaptacije 
kopalnic. GSM 040/750-552.

Robert Bevc s.p., Rore 5, 3342 Gornji Grad

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče najboljše mesna-
te pasme za dopitanje; možna do-
stava; gsm 041/619-372, Fišar.
Prodam prašiče težke 80 – 150 
kg; gsm 031/832-520.
Prodam teličko sivko, staro 4 mese-
ce, vajeno paše; gsm 031/649-395.
Prodam bikca ls/rj, težkega 160 
kg, odstavljen od mleka, je vse; 
gsm 031/296-012.
Prodam bikca čb, star 10 dni; tel. 
št. 58-35-239.
Prodam bikca sr, težkega 190 kg; 
gsm 041/976-153.
Prodam 7 dni staro telico sivko; 
gsm 041/519-507.
Prodam dva bika sr, lim, za nadalj-
njo rejo; gsm 031/855-186.
Prodam teličko sivko, staro 4 
mesece, za nadaljnjo rejo; gsm 
031/649-395.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim krave in telice za zakol; 
gsm 031/832-520.
Telico simentalko, sivko, staro do 
14 dni, kupim in prodam ocvirko-
vo mast; gsm 041/239-017.
Kupim kravo, telico za zakol ali do-
pitanje in bikce mesni tip, nad 100 
kg; gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Hidravlični cepilec za drva pro-
dam; gsm 051/302-934.
Motorne škarje za živo mejo stihl 
hs80 prodam; gsm 041/970-032.

Prodam  trofazno podajalno na-
pravo, tri kolesa, 50/120; gsm 
041/817-040.
Samsung galaxy xcover2, star 1 
leto, bon vip wellnes Topolšica 3h, 
ugodno; gsm 041/318-644.

DRUGO – PODARIM
Podarim okroglo dobro ohranje-
no sobno mizo Ø 110 cm; gsm 
031/283-457.

VOZILA – PRODAM
Prodam traktor imt, l. 78, dobro 
ohranjen; gsm 031/520-220. 

NEPREMIČNINE
Oddam enosobno stanovanje v 
središču Gornjega Grada; gsm 
041/535-569.
Prodam opremljeno 56 m2 sta-
novanje v bloku na Ljubnem; gsm 
031/695-208.
V Mozirju ugodno prodam lepo 
87 m2 veliko stanovanje; gsm 
030/284-699.
Prodam garsonjero v okolici Na-
zarij; gsm 031/526-984.

OSEBNI STIKI
Podjetnik išče dekle za skupno 
življenje, staro do 43 let: gsm 
041/552-344.

IŠČEM
Ali mi kdo podari oblačila za 
fantka od 0 do 6 mesecev; gsm 
041/817-978.

Merlin

Prijazen, igriv, scrkljan, 3-mesečni 
Merlin je razglisten, cepljen, kastri-
ran, veterinarsko pregledan in pri-
pravljen na nov dom. 

Kontakt zanj: 
041/426-562 (Melani)
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